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Chapter 13. THE SECOND DAY OF THE HEARINGS: SATURDAY,
JUNE 7,1975

On the morning of Saturday, June 7,1975, at 8:25 A.M.
in Room 483 of the KSU Business Administration Building,
the second day of the hearings began. Professor Glenn
Frank, the Hearing Committee chairperson, after calling
those assembled to order, read a letter he received on
June 5,1975 from my attorney Fugene Bayer. That letter
dated June 3,1975, requested that Professor Frank resign
from the Hearing Committee because of his obvious bias
toward me, this bilas having been manifested in the comments
made by Prof. Frank both to Mr. Bayer and me at the end of
the first day of the hearings, that is, on May 31,19?5.l/

Those comments made by Prof. Frank said, in effect,
that he thought that I was guilty of harassing students and
faculty and that if he had had to vote at this point in the
hearings he would have been duty-bound to vote for my dis-
missal. Prof. Frank also suggested that he thought, after
a very disturbing dream, that it would be best for me to
resign from KSU and call off the hearings because the
cards were stacked against me and that my future would be
bleak if I choose to fight to stay at the University. |

Prof. Frank seemed to be very hurt by the Bayer
letter, by the suggestion that we felt he was biased. He
denied that he had made such comments to Mr. Bayer and me

and protested the idea that we even thought he had done
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such a thing. He suggested that the only proof that

such conversations occurred would be if Mr. Bayer and

I were able to furnish tape-recordings of those conver-
sations. Such tape-recordings would then be sent to
President 0lds as proof of his bias. If such proof is
forthcoming, then, and only then, would he resign from
the Hearing Committee. Of course, this whole defensive
posture of Prof. Frank was a theatrical more than a
serious one because he knew very well that Mr. Bayer
and I did not make any recordings of our conversations
with him.

Prof. Frank then asked the Hearing Committee whether
they wanted him to continue as chairperson. Naturally,
they said they did, and, Dr. Schwitter, a very orderly
man, emphasized the point that anything said outside of
these official hearings is not relevant to the hearings.

At this time, Mr. Bayer asked: "May I have a few
minutes to make a statement?"

Doutt: "You've made enough statements."

Bayer: (( with some anger and disgust))"Well, then may
I talk to my client?"

Permission was reluctantly granted for this. After
Mr. Bayer and I talked for a few minutes, Prof. Frank
asked me: "Dr. Frumkin, do you have a statement to make?"

Frumkin: "Prof. Frank's response to Mr. Bayer's letter
was a serious evasion of the issue raised by that letter.
In so evading that issue it becomes a violation of due
process because due process is difficult or next to im-
possible if any of the decisionmakers who make a judgment
on this case is biased. Furtermore, I must re-emphasize
the point that I have no real advocate here because my
attorney has been denied full participation in the hear-
ings. It is obvious that I need his help because some of
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the issues we discuss are very emotional issues and
I am personally involved in them. Because of my in-
volvement and because I am in fact a rank amateur in
the art of cross-examination, I cannot fully defend
myself.

There are other requests I have made which the Hearing
Committee has ignored, namely, my request that a
licensed psychotherapist be present at the hearings
because already two of the witnesses we have heard
have expressed fear of beling killed by me and one of
these witnesses expressed fears of my killing members
of his family and hundreds of people on a jumbo Jet.
The expression of such fears, if they are allowed to
continue, demand some competent psychological evaluat-
ion of both the witnesses who express such fears and
of me if there is any question as to whether I am, in
fact, any real danger to the lives of so many people.
The callous and sometimes disdainful attitude of the
Hearing Committee makes me wonder about the objectiv-
ity of the Committee. I think that this whole business
about the fears of being killed by me strongly suggest
hidden charges against me that should and must be
made into formal charges so long as they continue to
be discussed.Now these informal charges against me
cannot but help to turn the Hearing Committee members
toward dismissing me even though such charges are not,
as yet, part of the formal charges."

Schwitter: “"The Hearing Committee doesn't make any
charges. The proper person to see about charges is
Dr. 0lds or the Faculty Senate and not us. Since
the threats to kill and the fear of bring killed
are a part of your behavior then we must discuss
them whether or not they are formal charges."”

Frumkin: "It is precisely because of their emotional
impact that I think it is grossly unfair to being
these things up unless they are made into formal
charges. Otherwise, I think we have no business dis-
cussing them."

Hartman:"Dr. Frumkin, do you or don't you want to
proceed with thé hearings."

Frumkin: "Sure I want to continue with the hearings
but I nhonestly feel that the Hearing Committee is
not completely objective and fair, especially the
chairperson."

Hartman: "Let us proceed. Chairman, please call the
first witness."

Prof. Frank accepted Dr. Hartman's directive

and called the first witness. The witness was Dr.




Keith Palmerton, a man about 5 feet 10 inches tall, of
medium build, with short, thinning, light-brown and
graying hair and a well-trimmed beard. He was in his
late thirties, a mod dresser, and associate professor
of rehabilitation counseling in the CPSE department.
Dr. Palmerton was a former Methodist minister. He was
a status-oriented fellow who was known to be suffering
from a peptic ulcer.

Dr. Palmerton came into the room and sat down in
the witness chair. He was asked to identify himself and
then Dr. Sites asked the first question.

Sites: "Dr. Palmerton, when did you first learn that Dr.
Sakata might be leaving?"

Palmerton: "I can't recall. He must have been looking
for a Job for almost four years. I don't recall any
specific date."

Sites: "Please try to remember."

Palmerton: "Maybe around February or March of this year."
Hartman: (taddressing Dr. Palmerton with the unusual
famillarity hitherto undisplayed))"Keith, did Dr. Frumkin
distribute any dating service material to his classes?"
Palmerton: "Yes he did. Many students have mentioned this.
One student showed me a copy of the material he distribute
but took that material back."

Frumkin: "I object.”

Frank: "Dr. Frumkin, you'll have a chance to respond %o
Dr. Falmerton's testimory later.®

Schwitter: "Dr. Frumkin, are you the director of a
T — e » . 3 13

corporation involved in dating services? Have you made
reports to the Internal Revenue Service?"

Frumkin: "Yes I am. It's a non-profit corporation. I have
completed reports for IRS."

Schwitter: "Did you distribute any matter on this dating
service in any of your classes?"
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Frumkin: "Yes. In my course in Community Resources,
back 1n 1970, the matter of dating services for
lonely,isolated people in general came up. I discussed
those services in general and mentioned specifically
how the service I was connected with works. A few
students in that class asked for information on the
service I was connected with and so I gave them that
information and that was the end of that. I do not
think that we should be discussing this kind of thing
here because it was stated in the agreed-upon proced-
ures for the hearings that only issues occurring after
September 1,1973 would be dealt with. Are we now
abandoning that criterion for the hearings?" ((the
gquestion fell upon deaf ears))

Hartman: "Keith, do you have any knowledge of student
complaints?"

Palmerton: "I have had numerous complaints from studen-
and faculty about Dr. Frumkin. They started back in
1969 when I became coordinator of the Rehabilitation
Counseling Program at KSU."

Frumkin: "Dr. Palmerton, how many students and faculty
have made complaints? Who are those making complaints?
What kinds of complaints have been made?"

Palmerton: "I don't know for sure because there have
been a steady stream of them as long as I can remember.

Frumkin: "There wou go again, Palmerton, making up
stories. How many students and faculty have complained:
What were their specific complaints? When did these
complaints occur?®

Palmertnn: "I can't recall but take my word for it,
there were complaints."

Frumkin: "What kind of answer is that? You made serious
charges and yet you persist in avoiding the responsibil
ity of backing up those charges. To make allegations

is not to prove them! ((Are you an admirer of the late
Senator Joseph R. McCarthy, I wanted to ask him))

Sites:"Dr. Palmerton, it seems-like members of the
department were explicitly trying to build a case
against Dr. Frumkin. Do you care to comment on this?"

Palmerton: "It might appear that way but we were simply
responding to things he did, mostly things he wrote."

Beer: "Dr. Palmerton, when did the problems with Dr.
Frumkin begin 2"

Palmerton: "From as long back as I can remember."




Schwitter: "Dr. Palmerton, what is meant by harassment
What does harassment mean to wyou?"

Palmerton: "DriFrumkin charged me with misuse of
federal funds, embezzlement, and fraud. I call that
harassment. He made these charges even after the
University cleared my name of all wrongdoing. I had
to spend a lot of time responding to his charges. ITf
Dr. Frumkin has any new evidence to support his
charges I challenge him to present that evidence here
and now so that I can respond to it."

Schwitter: "Dr. Palmerton, can you give any instances
Where Dr. Frumkin has been supportive and cooperative?

Palmerton: "Publishing articles. We published four

articles together."

At this time I took out two bananas from one of
the KSU plastic tote bags I brought to the hearings

with various documents, materials, and things of
relevance to the conduct of the hearings. One banana

was very yellow and not very ripe and the other was

yellow with brown spots, that is, somewhat ripened.

They were both about the same size. I asked Prof.

Frank if T might make a little demonstration using the

bananas with the witness. When I made this request,

Dr. Doutt shouted: "I object!" However, Prof. Frank

and others had their curiosity piqued and said"Give

the man a chance." Dr. Beer smiled in anticipation
of what might occur. Dr. Doutt grumbled over the
thought of what I might be up to.

Palmerton: "Must I subject myself to this?"

Frank: "Please do, Dr. Palmerton."

Frumkin: ((Raising the bananas in the air so that

Dr. Palmerton could see them )) "What do you see in

my hands, Dr. Palmerton?"

Palmerton: "Two bananas."

Frumkin: "Do you see any similarities between them?"




Palmerton: "Yes, they're both yellow and about the same
size."

Frumkin: "Very good. Do you see any differences between
them?"

Palmerton: (( looking very carefully at the bananas))
"Yes., One banana is very yellow, more yellow than the
other. One has brown spots on it."

Frumkin: "Very good, Dr. Palmerton. Thank you for your
cooperation."

Doutt: "Well, Dr. Frumkin, what did you demonstrate?"{(
said with great disdain))

Frumkin: "I demonstrated that Dr. Palmerton is capable
of making comparisons and distinctions and of giving
straight answers to straight questions, that is, to
some straight questions. Most of the time, however,he
Is very elusive and evasive when asked any questions
which might help us get closer to the truth. That is
the only point and the point of the demonstration."

Frank:"Dr. Frumkin, do you have any further quesfions?"
Frumkin: "Yes. Dr. Palmerton, how did the charges come
about, that is, how were they organized? How did the
big green book come into being?"

Palmerton: "I don't know exactly. I know only that, as
a member of the Executive Committee of the department,
we discussed our concerns about Dr. Frumkin and that
we decided to make formal charges against you which we
later incorporated into the dismissal proposal.”

Frumkin: "Was this put together during the Winter Quarte:
of 1975 or the Fall Quarter of 1974 2"°

Palmerton: "During the Winter Quarter of 1975, I believe

Frumkin: “In your estimation, what charges are the#ost
e
serious?"

Palmerton: "Faculty and student harassment I feel are’
the most serious charges.”

Frumkin: "How many students have T harassed?"
Palmerton: "I don't Rnow."

Frumkin: "You must have some idea. Was it 10,20, 5, 100,
1000, less than 3 ? How many?"
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Hartman: "Keith, how many students has Dr. Frumkin'
harassed?"

Palmerton: ((reluctant to answer)) "I have no idea. I'm
Just aware that there are students who have been harass-
ed by Dr. Frumkin. Some are afraid of testifying for
fear of what might happen to fthem if they do." (emphasis
added)

Frumkin: "Since you refuse to answer then I'll answer
for you. There was one student which I allegedly harassec
Why 1is that so hard for you to remember?"

Palmerton: (( He gave no answer to my question. He Just
sat there waiting for someone to change the subject))
"Well, I ---I --="

SchWiftéf: "Dr. Palmerton, how has the department been
cooperative in relation to Dr. Frumkin®?"

Palmerton: "In relation to Dr. Frumkin's allergy to
smoke. The smokers stopped smoking at meetings after

he requested them to."

Frumkin: "That's not the whole story. It took about two
years before that goal was accomplished at department
meetings. It wasn't until I protested the smoking at
meetings by not attending or walking out of meetings and
until a physician wrote a letter to Dr. Litwack, then

chairperson of the department, did my request for no
smoking at meetings begin to get honored."

Note: At some point in my questioning of Dr.
Palmerton, some time after this exchange, the tape
ran out and this was later discovered by Prof. Frank.
He apologized for this error but his apology doesn't
remedy the fact that this testimony was lost. This
incident supports my original request that an expert
record the hearings so that they might be of use to

any parties reviewing the hearings.

Schwitter: "Dr. Frumkin, how have colleagues been
cooperative with you?"

Frumkin: "The department approved of my teaching three
new courses which I created, namely, my courses on Sex

and the Handicapped Writinglfor Professional Publication
which were taught through the department, and my course




in the Social Psychology of Art which was taught for
the Sociology Department.”

Frank: "Any further questions, Dr. Frumkin?”

Frumkin: "Yes. Dr. Palmerton, do you think the four
articles we published together have had anything to

do with the fact that you got promoted from assistant
to associate professor and became a full member of the
Graduate Faculty?"

Palmerton: "Yes. I suppose they might have helped but
promotion guidelines are not that clear.”

Frumkin: "Dr. Palmerton, when you applied for Graduate
Facultly status did you include my name as the co-author
of the four articles we had published?"

Palmerton: "I don't recall. I suppose I did."

Frumkin: "Did you publish an article in the REHABILITATI(
RECORD?"

Palmerton: "Yes. I think I might have.,"

Frumkin: "Do you recall if there was a co-author to
that article?"

Palmerton: "I think it was some graduate student.™
Frumkin: "Was it Ron Joyce?"

Palmerton: "I guess so."

Frumkin: "When you mentioned these five publications

of yours in applying for Graduate Faculty status did

you make any mention of the fact that all five articles
had co-authors and on four of those I was your co-author
and on one of them Ron Joyce was your co-author?"
Palmerton: "I don't recall.™

Beer: i :"Dr. Palmerton, how many publications do you
have altogether?”

Palmerton: "Five articles."

Beer: "Do you mean to say that you can't remember who
the co-authors are?"

Palmerton: "I don't have any great interest in writing
and publishing."”

Frumkin: "Dr. Palmerton, let me refresh your memory.The
fact 1s that you did not make any acknowledgment of any




co-authors at all in your Graduate Faculty status
application. Your listing suggests that you were the
sole author. How did this happen?"

Palmerton: "I guess it was an oversight on my part."
Beer: "That's hard to believe."

Frumkin: "Have you ever made any other oversights, as you
call them, in listing your publications?"

Palmerton: "I don't think so."

Frumkin: "You have. You did the very same thing in listing
your publicatinns for the KSU Information News Service.
It was Jjust another oversight I imagine. Is that so?"

Palmerton: "I guess so."
Doutt: "Dr. Palmerton is not on trial here!™

Frank:"Dr. Doutt, I think Dr. Frumkin is trying to challeng
the credibility of the witness. I can verify the fact that
Dr. Palmerton did not acknowledge the co-authors to his
pubdications in his Graduate Faculty application. I don't
know about the KSU Information News Service data."

Frumkin: "Here is a copy of the News Service form in which
Dr. Palmerton presented his publications without acknowledg
ment of his co-authors."

Frank: "Any further questions, Dr. Frumkin®?"

Frumkin: "I would like to bring up the new evidence I
have concerning Dr. Palmerton's misuse of federal funds."

At this point members of the Committee requested that
the documents I had as new evidence should be xeroxed for
members of the Committee. We, therefore, had a shorti.recess

after which Dr. Schwitter was the first person to speak.

Schwitter: "We have another witness waiting. Maybe we
can contlinue with Dr. Palmerton at another time?"

Palmerton: "That's fine with me. I'd be glad to come back
at another time."

Frumkin: "0.XK. then, call the next witness."

Dr. Palmerton was excused. As he hurried out of

the room, Dr. ILawrence Litwack hurried_in and took his seat

e =
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on the witness stand. Dr. Litwackwas a tall, about
6 foot, 1 inch, very thin man in his late forties.
He was reared in Boston and had a rather distinctive
Bostonian accent. He dressed conservatively and was
conservative in his thinking and behavior. A very
tense man with an acne-scarred face and sallow com-
plexion, his dark eyes seemed twice their size because
of the magnification provided by his thick eyeglass
lenses.He would be described by Germans as a “pichlich
und deutlich" type of person, that is, a compulsive
stickler for details and order. I regard myself as
an antithetical personality type. Because of this
fundamental personality difference, conflicts between
us were inevitable.

Dr. Schwitter was the first to ask Dr. Litwack
a question,
Schwitter:"How long were you the department chairman?"
Litwack: "I was chairman from 1966 to January 22,1973.
Schwitter: "Did Dr. Frumkin help or support your
efforts to build a department?®
Litwack: "For the most part, he was a passive member
of the department.®
Schwitter: "Can you tell us what happened at the

department's meetings at the Yankee Clipper (a
restaurant-hotel in the Kent area) 2v

Litwack: "At those meetings we spent a lot of time
trying to determine what to do with Dr. Frumkin in
order to make him a productive member of the depart-
ment."

I would like to point out the fact that at the
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time of those meetings at the Yankee Clipper, about
1971, I had'the best scholarly publishing record in

the whole department (actually one of the best in the
whole university of over 1000 faculty), was selected
for inclusion in CONTEMPORARY AUTHORS, AMERICAN MEN OF
SCIENCE, and other honors, had chaired a successful
symposium at a national professional convention, was an
active member of the KSU Artist-Lecture Series Committee,
had created and taught three new courses, helped three
colleagues gain Graduate Faculty status, etec. And in

spite of all this, Dr. Litwack felt I was an unproductive

"passive" member of the CPSE department.

Sites: "Dr. Litwack, how did your chairmansip end?"
Litwack: "The department voted me out. It was in January,
1973, when all departments were asked to vote for or
against the retention of their current chairmen."
Schwitter: "Dr. Frumkin, were you involved i&that vote?"
Frumkin: "Yes I was. I voted against Dr. Litwéck's con-
tinuing as chairperson. I felt he was too biased and
unfair a person to hold such a job. I recall that the
vote was 6-5 against his remaining as chairperson."
Sites: “Dr. Litwack, when did you learn about Dr. Sakata'
leaving?"

Litwack: "About February or March of 1975."

Sites: "Why do you think he decided to leave?"
Litwack:"He had been looking for another Jjob for the
last four years. He wasn't happy the way things were

going at KSU. Frumkin's charges were the last straw.
That made him decide definitely to leave Kent."
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Beer: "Do you think Dr. Sakata's leaving will weaken
the departmento”

Livack: " Hell yes! Most certainly! He has been one of
the strongest members of the department, particularly
in research. He has been the only Kent State graduate
hired by our department. The Dean of the College of
Education and most members of the department view him
with the utmost respect."

Sites: "Dr. Litwack, in the Spring of 1974, why was
Dr. Frumkin to be dismissed?®

Litwack:"It was strictly because of a financial exigency.
He was on soft money and we couldn't see how we would
pay him if the rehab grant was not renewed."

Sites: "Do you think that Dr. Frumkin has been harassed?"

Litwack? "No. He has not been harassed. It has been just
the reverse. I can't answer for Dr. Frumkin but if the
same things had happened to me I would have left in:Jan-
uary,l1971 when the department voted to begin dismissal
proceedings if he didn't resign."

Beer: "How are faculty evaluated?"

Litwack: "Teaching and advising are the most important
things.Faculty must be strong in these."

Hartman:"Are faculty and staff afraid of retaliation from
Dr. Frumkin®?®

Litwack: "I am personally not afraid. Others will have
to speak for themselves."

Sites: "Did you vote for Dr. Frumkin's tenure in 1969 2n

Litwack: "No . There was no vote. He automatically got
tenure when he received his third year contract,"

Sites: "Did you object to the use of the word 'massacre'
in the title of the symposium which Dr. Frumkin led at
the 1971 national APGA (American Personnel and Guidance -
Association) meetings in Atlantic City?"

Litwack: "Yes. That was my personal opinion. I felt it
was an unprofessional, unscholarly title."

Sites: "Do you think that scholars who refer to the Bosto:
Massacre are unprofessional?®

Litwack:"That's just my personal opinion. I feel that the:
could have been a less provocative, more professional
title for the symposium but I was overruled."




Frumkin: "Dr. Iitwack, how were you involved in the
College of Education Executive Committee decision that
T be dismissed?"

Titwack:"I served on that Committee but I didn't vote
on that issue because I had already voted at the depart-
mental level. However, I did speak to and did answer
questions raised by other members of the Committee."

Frumkin:"When did Napolean Peoples take his doctoral
orals?"

Titwack: "I don't recall exactly."”

Frumkin: "Mr. Peoples indicated to me at that time,

sometime in February,1975, I believe it was, that

Dr. Sakata had transferred all his doctoral advisees
over to you. Why was that transfer made?"

Titwack: "Sakata I suppose was 'planning to leave."

Frumkin: "Dr. Litwack, during the 1972-73 academic

vear, did yow make an evaluation of my work at KSU

on a so-called Faculty Evaluation Form?"
Titwack: "Yes I did."

Frumkin: "Did you give me a rating of four on my teach-:

ing? That rating you, of course, are aware means barely

acceptable. What did you base that on?"

Titwack: "Yes I did give you a rating of four on teach-
ing. 1 pbased it on student reports.”

Frumkin: "What kind of student reports? How many students
Did you ever visit my classes?"

Titwack: "Students came to my office and gave me oral
reports. I can't recall how many students. I never
personally visited your classes."

Frumkin: "Is that all you used for your rating? Only

oral repaerts from students who happened to drop into

your office?"

Litwack: "Well, you never submitted teaching evaluations
by students."

Frumkin: "That's not true! That particular year I did
and, althougn , from what you have already said, you
might not remember it, you said, after looking at those
evaluations that they were fine. Do you have any recoll-
ection of making such statements?”

Litwack: "I do nott

e
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Schwitter: “"What do you consider harassment of a
colleague?"

Titwack: "Making charges against colleagues without
talking to them."

Schwitter: "Dr. Litwack, was there any way in which
Dr. Frumkin has been cooperative?"

Titwack: "Yes. Dr. Frumkin agreed to chair the racism
conference in 1972."

Sites: "When did Dr. Frumkin begin harassing faculty?"
Litwack: "About 1% years ago."

Sites: "Wasn't that about the same time Dr. Frumkin's
colleagues began seriously trying to dismiss him?
Maybe Dr. Frumkin was simply trying to keep his job
and in order to do that was defending himself. Is that
harassment?"

Litwack: "It was harassment as far as I was concerned.”

Frumkin: "Why did you give me a rating of four (barely
acceptable) on publications?"

Litwack: "I had no data so I assumed ydu nothing to
report."

Frumkin: "Come now, Dr. Litwack, you know very well
that my publication record has been much better than
average since I've been at KSU. Whei'kind of excuse is
that? If you had no data you should have rated me zero
instead of four. A zero means you have no data upon
which to make an evaluation. That would have been the
honest and right thing to do."

gites: "I think that since there seems to be a lot of
questions about the publication record of the members
of the CPSE department that we should request the
publications of all faculty in that department during
the 1967-1975 period. I make this recommendation to
the Hearing Committee."

Frank: "The Committee has heard your recommendation and
takes it under advisement."#*

Frumkin: “Dr. Litwack, how did you arrive at a four
g ——— . 3 . "
rating on my university service?

Titwack: "This was based on data I had."

—— ey . . —— o - TS

% The Committee did nothing about Dr. Sites® proposal.




Frumkin: "What data? During the 1972-73 academic year

I served on the Artist-ILecture Series Committee, the
University Press Committee, I organized the Middle East
Friendship League, I chaired the Racism Conference, and
completed the NCATE report. And for th&t I get a rating
of four. Don't you think that is unfair, Dr. ILitwack?"

Litwack: "I did my best."

Frank: "Dr. Frumkin, do you have any further questions of
the witness?"

Frumkin: "I do. Dr. Litwack, why do you think that dis-
missal is necessary?"

Litwack:"T believe it is in the best interests of the
department and best for you."

Frumkin: "Dr. Litwack, in the FACULTY CODE OF PROFESSIONA:
ETHICS of KSU it states:'Neither in nor out of the class-
room or office may the teacher take advantage of his re-
lationship with the students to exploit them for his own
private purposes. 1t 1s the responsibility of the teacher
to bear in mind (and act accordingly) that his own
personal deportment and intellectual style may be taken
as a model by the student. The teacher will neither
practice nor condone plagiarism in lectures, publications,
or other public presentations, nor should he attach his
name for credit to a paper or publication toward which he
made no professional contribution.' How do you feel about
this CODE ?" (emphasis added)

Litwack: "I'm for it. Certainly faculty should not
explolt students. They should be good models for students.
And for sure they shouldn't be involved in plagiarism."

Frumkin: "Since you apparently agree with the CODE , how
would you feel about a colleague who took a student's

research and published it as his own? Would you recommend
that this colleague be dismissed?"

Litwack: "I would need specifics."”

Frumkin: "In 1971 did you publish an article with Dr.
Robert Sakata entitled * Recidivism among Juvenile
Parolees' in PSYCHOLOGICAL REPORTS ?*

Litwack: "Yes. I believe I digd."

Frumkin: "What was the nature of your sample?"

Litwack: "I believe we got our sample from Massachusetts
parolees,”

Frumkin: "Let me refresh your memory. The sample was from
Ohlo. The whole article was taken from the 1967 M.,A. thesi
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[1] In fact it appears
that the effort to
dismiss me was an
effort to protect the
reputations of Drs,
Litwack and Sakata
and the Kent State
University which was
involved for several
years with the alleged
plagiarism of Andres
Bermudez whose
plagiarism was
reported in the NEW
YORK TIMES,
CLEVELAND PLAIN
DEALER, AKRON
BEACON JOURNAL,
and other leading
newspapers. See A.
Adnavourin, op.cit.,
and R.M.
Frumkin, THE KENT
STATE

COVERUP, VOL.2
(Frontiers Press:
Union, NJ, 1983). The
three universities,
namely, Kent

State, Northeastern,
and North Carolina, as
far as is known, never
took any action
against Professors
Litwack and Sakata
but I spent years in
poverty for my
behavior which had
no just cause for
dismissal of a tenured
professor.
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of John R. Cullen without his knowledge and without his
permission. He doesn't even know Dr. Sakata. How do you
explain that Dr. Litwack?"

-

Litwack: "I'm sure I can explain it to the Committee.”

Frumkin: "I'd like to point out to the Committee that in
all my years of research, over 25 years, this has been
the clearest casé of plaglarism I have ever seen and was
able to prove without a shadow of doubt. For example,
the tables used in the article were an exact replica

of those in the Cullen thesis, as was the nature of the
sample. The probability of two population samples and
two population results being exactly alike, as in the
thesis and Litwack-Sakata article,is greater than a
billion to one."

Litwack: "But Cullen based his thesis on my doctoral
dissertation. His thesls is only an extensilon of my
digsertationt"

Schwitter: "If Cullen's thesis was a replication study
that 1s a scholarly contribution which belongs to Mr.
Cullen. He owes you no more than does any student owes

his thesis adviser."

Litwack: "I disagree. I can explain. Give me time to
look this whole buginess over."

For some reason, I'm not sure why, this exchange
was ended and Dr. Sites then asked Dr. Litwack a questio

Sites: "Wherny Dr. Litwack, was it decided to come up
with the charges and write the dismissal document?"

Litwack: "In January or February of this year."

Frumkin: "Irhope we're not dismissing this plagiarism
Issue, are we?"[]

Frank: ((Ignoring Frumkin's question))"Our time is run-
ning out. We agreed to adjuourn by 12:30 P.M. If there
are no further questions of Dr. Litwack, I'd like to
excuse him and wind up today's hearings."

Frumkin: (( reluctantly)) "I have no further questions of
Dr., Litwack at this time."

Frank: "Dr. Litwack, you're excused. Thank you for your
time."

Dr. Litwack left the room. All eyes turned to

Prof. Frank who had been readying himself to tell us
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something of importance.

Frank: "Before winding it up, I have a letter from
President 0lds which I want to discuss and some persona.
comments I'd like to makes Dr. 0Olds requests that all
persons connected with the hearings have been asked
not to discuss the hearings with outside persons. The
hearings are private. There have been too many leaks
to the newspapers. This must stoptrcvir-l ai

Several people indicated that they did not
leak anythlrg to the newspapers and that they were
trylng to keep the whole affair private.
Frank: "I would also like to emphasize the fact that
my discussiorswith Mr. Bayer and Dr. Frumkin on May
31,1975, were based on feelings I had that were related
to a dream I had about Dr. Frumkin. I was merely con-
cerned about Dr. Frumkin's welfare."

Schwitter: "Nothing said outside the hearings is
relevant to us. Let's keep that in mind."

I thought to myself that not only is anything
said outside the hearings irrelevant but also maybe
inside the hearings as well., I was upset by the ease
with which the Committee sloughed off the plagiarism
issue in relation to Dr, Litwack and the misuse of
federal funds in relation to Dr. Palmerton. The
Committee suggested that these issues will be attended
to later but I felt I couldn't count on that. It seemed
that, with maybe the exceptions of Dr. Sites and Dr.
Beer, that the Hearing Committee was relatively deaf,
dumb, and blind and not more than a desk piece to be
manipulated in whatever direction the administration
wished. The call for privacy and secrecy by President
0lds appeared to me to be a call for a continued coveru]

T was right in asking for a public, open hearing. Now

"I really understood why that request had been denied.
PES T L S L R R



Chapter 14. THE THIRD DAY OF THE HEARINGS: TUESDAY,
JUNE 10,1975

The early morning fog had cleared and eyes of sunshine
peeked through some lingering gray clouds. It was a little
after 10 A.M., Tuesday, June 10,1975, and the Hearing
Committee was ready to continue my dismissal appeal in
Room 483 of the KSU Business Administration Bdilding.

At exactly 10:22 A.M. the third day of the hearings
officially began. Professor Frank, chairperson of the
Committee, then introduced Dr. Byron Lander. Dr. Lander,

a political science professor and practicing attorney,

on June 7, 1975, and on this day, was acting as an observer
for KSUFA and the ACLU. Dr. Lander was not present at the
May 31,1975 hearings. Following that introduction, Prof.
Frank read a duplicated statement which was distributed

to all present. It read as follows:

"The committee has heard the testimony of witnesses, and the
comments as well as rebuttals from Dr. Frumkin. At times,
the committee has been gidetracked to the extent of the
establishment of motives and reasocns for an alleged act

by Dr. Frumkin, rather than whether the alleged act was
committed. We feel that motives and case background are

important in establishing grounds for dismissal and we do
not regret the presentation of this information.

On Saturday, June 7, Dr. Frumkin and Mri Bayer established
through questioning that one witness appeared to be suspect
regarding his credibility. This was used as evidence that
all testimony and involvement of this witness is suspect.
The committee is not aware of the legality of this implicat-
ion; however, it does give the committee pause for reflect-
ion,

Many alleged charges and countercharges have been brought
out. Many perceptions have come to light, some based on
fact and others with apparently no basis in fact.

There is one allegation that cuts to the quick of the re-
sponsibility and obligation of an academician, and that
charge relates to the relationship of professor and student
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A mutual trust is paramount and must be preserved.

We have discussed what the term harassment actually means.
There doesn't seem to be a legal definition at least
according to BLACK'S LAW DICTIONARY.

Somedéffﬁiiinﬁépf harassmept according to WEBSTER'S
DICTIONARY are as follows:'l. to worry and impede by

repeated raids; 2. to annoy continually.™ (emphasis added)

At first it was not clear why Prof. Frank read
that statement and distributed a copy of it to everybody.
His next act, however, did make it clear why that special
statement was read into the record. Prof. Frank was intro
ducing the Gabaiac issue and Nancy Gabalac was supposed
to be the one of the witnesses during this morning. In
addition to disteibuting his opening statement, Prof.
Frank distributed copies of a second document which he
then read into the record, namely, a list of dates and
related behaviors and events which center around my re-
lationship with Nancy Gabalac from the fall of 1974 to
June,1975. That list of dates and events was as follows:

"l, October 12,1974. Letter from Nancy Gabalac to Dr. G.
Saltzman.
2. October 19,1974, Dr. Frumkin called Kay Schotzinger
about Gabalac.
3. October 23,1974, Letter from K. Schotzinger to Dr.
G. Saltzman about Dr. Frumkin's phone call about Gabalac.,
L4, November 4,1974, Letter from Dr. G. Saltzman to Dr.
Frumkin about the meeting which took place with Nancy
Gabalac with reference to her October 12,1974 letter to
Dr. Saltzman. (( meeting took place on 0ct.30,1974))
5.May 1,1975. Letter from Dr. Frumkin to Mr. Herbert
Chereck, Registrar.
6.June 2,1975. Letter from Dr. Frumkin to Nancy Gabalac.
7. June 2,1975. Article enclosed with Dr. Frumkin's letter
Article is a reprint from the JOURNAL OF HUMAN RELATIONS
8. June 2,1975. Article written by Dr. Frumkin, July,1969,
enclosed with June 2,1975 letter. s

When completing the introduction of the above

# It is most interesting that my June 4,1975 letter to MNr.
Chereck, in which I stated that the XSU Police and I have
uncovered new facts which eliminated Gabalac as a suggect,waé
not included. I.requested my May lst letter backcandArefusngW



dates and events into the record, Frof. Frank asked:
"Are there any comments before we call the first
witnesg?!

Layer: "If the Committee has no comments, Mr. Chairman,
I'd like to make a comment, a short comment."

Frank: "All right, Mr. Bayer, make your comment."

Bayer: " I have a proffer for the Committee. The items
with reference to Mr.Ghereck came after the dismissal
document was completed, ahd because they were not the
basis for the dismissal, they do not properly belong
here. They should not be considered here. If these
recent events are considered significant factors relativ
to dismissal, then new charges must be made 1f they are
to be properly considered. We have no business discussin
them at this time.

Finally I would like to add that, if I had a chance to
cross-examine witnesses, I would have shown the con-
sultation between witnesses and the conspiracy which

has been calculated to galn his dismissal. Dr. Frumkin's
inability to cross-examine witnesses is a real handicap
to his defense. As the banana incident demonstramtes, he
doesn't have the skills needed for a proper defense."”

Frank: "If harassment is a continual thing, then we
think that recent events are to be properly included
in these hearlngs. Dr. Frumkin agreed, as related in
Dr. Saltzman's letter to him on November 4,1974, that
he harassed Mrs. Gabalac."

Frumkin: "May I make a comment."
Frank: "Yes, you may."

Frumkin¥ "I never agreed, as Dr. Saltzman suggested in
his letter, that I felt th4at I harassed Mrs. Gabalac.
All T said was that I agreed that Mrs. Gabalac might
have felt she was being harassed. That is all I agreed
to. "

Franki#The Committee feels that the letter to Mr. Cherec
represents a continuation of the prev1ous harassment of
Mrs. Gabalac. It is, therefore, proper in the eyes of
the Committee to use it."

Bayer: "I disagree! It 1s inappropriate for the Committe
to hear it because it was not the basis for the dismissa
proposal even though it might be related to the Gabalac

matter. Only charges in the Green Book should be discuss
ed here. There is a private remedy if Mrs. Gabalac feels

Y



that she has been injured. The Chereck letter is not
part of the indictment."

Frank: "Can the Committee take a vote on this issue?
Should we include the Chereck documents?"

Beer:"I'd like to hear from Mr. Adler on this issue."

Hartman: "Let us proceed. " (( From ALICE IN WONDERLAND,
loosely translated: "Off with Frumkin's head!" })

Schwitter: "I don't consider this proper."

Sites: "Let's hear from Mr. Adler( assistant attorney
general). Do you think it proper for the Committee to
discuss the Chereck letter?"

Adler: "In my opinion it is proper."

Lander: "What is my role here? Can I make comments? What
1s Mr. Adler's role?"

Frank: "You can't make comments. You're here as an
observer for KSUFA and the ACLU and that's all. Mr.
Adler is an observer also. He's from the Attorney Genera!
0ffice and attached to KSU. Now let's vote on this issue.

Why was 1t that Mr. Adler as an observer had the
right to make comments and that Dr. Iander, also an
observer, did not have the right to make comments? That
question was never satisfactorily explained.

After some discussion, although Dr. Sites raised
a question about whether Mr. Chereck was ethical in his
handling of my letter, Dr. Sites and the other members
of the Committee agreed that the Chereck letter be dis-
cussed and. Mr. Chereck be ecalled as a witness.

Mr. Chereck introduced himself and stated that he
was the Registrar at KSU. He is a tall, about 6 feet,
dark-haired man of husky build. He was in his middle
thirties, wore his hailr relatively short and sported a
well-trimmed small moustache. He was relatively plain in

dress., In his speech and manner he reminded me of some




kind of robot, that is, he was rather stiff and cold

in his relating to people. In some ways, he seemed to
made of wood and metal and not fully human. Yet, in
spite of this, there was something very sad-looking
about him. He seemed always to be somewhat depressed.
His manner of speaking was like a tape recording - slowed

down so that a fast typlst might easily catch every word

Hartman: "Caniyou tell me about Mr. Frumkin's involvemen
with you? Did you know about the missing materials?"

An explanation 1s needed here. RBetween March and
June,1975, I had about 20 boxes of personal belongings
stolen from departmental premises. In attempting to find
out who was stealing those boxes, most of which were
stored in a classrom, nextdoor to departmental offices,
which had a long, high wall with floor to ceilling shelve:
which were uéed by me and three other faculty to store
personal belongings (mostly research materials,data,etc.
in carefully marked boxes, I had discovered that Nancy
Gabalac was a person who was a co-instructor of a
course in that classroom at times close to those times
I had found new thefts had taken place. Because she
had written that, to me, strangely hostile letter about
me to Dr. Saltzman on Oc¢tober 12,1974, and because of
her proximity to strange thefts which had been occurrin
singling out my possessions but not disturing the pos-
sessions of the other three faculty, I was,at that
time, in a frame of mind, which could eapily have and

did suspect Nancy Gabalac as somehow being involved in

those thefts. I, therefore, went to NMr. Chereck in order
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to find out specifically when Nancy Gabalac taggﬁgwin
that classroom and when she wag in there as a student,
The thefts occurring during those difficult times led
me to be very suspicious of anyone who manifested any
negafive attitudes and actions toward me. It was in
that context which I went to Mr. Chereck, the Registrar
for information about Mrs. Gabalac's student and
teaching schedule because that information was not
available from either the department in which I had

been working or Collegeof Education office.

Chereck: "I didn't know about the missing materials
until 1 received his letter." (( Mr. Chereck had told
me when I requested Mrs. Gabalac's records that he
could not consider giving me them until he rewelved

a letter from me requesting them and explaining why

T wanted them. I, thegfore, wrote a letter to him
making my request and explaining that I suspected that
Mrs. Gabalac might have had something to do with the
missing materials.))

Beer: "What is the procedure for getting student
records?"®

Chereck: "Usually the faculty member makes a request
in writing. The request must be in the educational
interest of the student.”

Schwitter:™What is meant by 'in the educational interes
of the gtudent' 2"

Chereck: "For example, if a faculty member wants to kno
what a2 student's high school background was in relation
to his subject vecause the student wasn't doing well."

Beer: "How did you handle Dr. Frumkin's request?"

Chereck: "He came over to the office to seek informat-

1on about Mrs. Gabalac., I asked him to put his request

in writing. He left and, then, in about one-half hour,

he returned with a wrltten request. I refused his re-

quest." ({ As it later turned out, in further testimon
Chereck stated that he never gave faculty student
schedules but requasted a letter from me anyhow. Why?
A simple explanation is given later onmthls chapter
by Helen Samberg ))




Beer:"Why did you refuse?"

Chereck:"His request wasn't, in my judgment, in the
educational interest of the student."

Sites: "Why did you call the University lawyer? Did you
ever do that before?"

Chereck: "Because of my prior knowledge of what was going
on through reading the newspapers.," (emphasis added)

Sites: "What did you do with Dr. Frumkin's letter?®
Chereck: "I gave it to the University lawyer.®

Frank: "Mr. Chereck, what did you think the letter was
written for? How did you interpret it?*

Bayer: "I object to that question. It is inappropriate.*
Frank: "0.K. I withdraw the question."

Hartman: "Mr. Chereck, why did you refuse Mr. Frumkin's
request?"

educational
Chereck: "The request was not in the legitimate/interest
of the student. It seems that his concern was regarding
stolen boxes."

Frank: "Any further questions? If not, Dr. Frumkin, do you
have any questions?”

Frumkin: "Mr. Chereck, are you familiar with the PROFESSIC
AL CODE OF ETHICS, that is, KSU's CCDE 2v

Chereck: "Yes I am,"

Frank: "The COBE refers only to faculty. Are ybu.suggest-
ing that Mr. Chereck comes under this CODE 2"

Frumkin: "The STAFF CODE is very similar. I should get a
copy of it. My point in any case is still appropriate.In
professional ethics when colleagues share confidential
materials it is thefr rdeponsibility to keep them confiden
tial. Did you speak to anyone in my department about my
letter to you?"

Chereck: "After T received it. Yes I did. T consulted
with Dr. Saltzman. I told him about your request for Mrs.
Gabalac's schedule and record. That's all we spoke about.”

Frumkin: "Difi you know anything about me before today?"

Chereck: "Yes, from what I heard about you from other
faculty and in the newspapers. Never met you before you
came to my office with the Gabalac request."

A s
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Frumkin: "When did you receive my written request?®
Chereck: "On May 1,1975."

Frumkin: "Did you ever show the letter to Mrs. Gabalac?"
Chereck: "Yes I did. It was in her file."

Frumkin: "How did she know it was in her file?"

Chereck: "I told her about your request."

Sites: "Are you in the habit of informing students that
there are materials in their files they should see?"

Chereck: "No, because I don't know every student.”
Frumkin: "Knowing the nature of the letter and of my

situation,didn't you think that Mrs. Gabalac would be
upset by the letter?"

Chereck:"I didn't know that."

Sites: "Are you able to explain the circumstances which
led to your informing Mrs. Gabalac about the new material
in her file?"

Chereck: "Mrs. Gabalac has an office very close to mine.
I've known her for more than a year. It was just part of
a conversation with her."

Sites: "In this case, therefore, you used particularistic
criteria rather than universalistic ones. You initiated
the contact with Mrs. Gabalac, didn't you 2"

Chereck: "I guess in my humanness I mentioned that to her
Frumkin:"In your humanness you say."

Chereck: "Yes."

Frumkin:; "How so?"

Chereck: "As a human veing."

Frumkin: "Did you, prior to my meeting you, ever discuss-

Hartman: (rudely interrupting) "I'd like to ask Mr.
Frumkin a question."

Frumkin: "Sure."
Harfman: “nvyou asked Mr. Chereck if he had talked to

Glenn Saltzman about the letter., How did you know this
occurred?"




I R T

Frumkin: "I didn't know."

Hartman: "0.K. Why, if you were interested in lirs.
Gabalac's schedule, didn't you check in your college
office?"

Frumkin: "I did check there. They didn't have that
information. That is why I had to go to the Registrar's
Office."

Doutt: "Your college doesn't have those?"

Frumkin: "Not as far as I could determine., I'd like

"to ask Mr. Chereck more gquestions."

Frank: "Go ahead."

Frumkin: "Before I ever met you, Mr. Chereck, had you
ever talked to Mrs. Gabalac about the cdass of mine
she was in last falleo®

Chereck: "No."

Frumkin: "If you are a friend of Mrs. Gabalac, why did
you talk to her about the matter I asked you to hold in
the strictest of confidence? Why did you do that?Didn't
you have any idea that the letter would upset her?”

Chereck: "No."
Hartman: "Do people have to have motives?"

Frumkin: "Why not? This is very pertinent. Mr. Chereck,
of you were a friend of Mrs. Gabalac, you would know
that that kind of letter would be upsetting to her,
wouldn't you?"

Chereck:"It could very well be. I don't know that it
would."

Frumkin: "You don't know! How old are you?" (( said
in great frustration))

Frank: "Is that pertinent?" (( said sharpy and disdain-
fully))

Frumkin: "Yes it i1s. If a mature person doesn't know
and understand that making a suggestion that a woman

is having an extramarital affair is not potentially
upsetting, T think that is very naive." (( An explanati
is needed here. In my letter to Mr. Chereck I suggested
inarather sardonic frame of mind, that Mrs. Gabalac and
her alleged extramarital lover, because of rumors cir-
culating around campus, might be involved in the theft
of my belongings. I could not understand how Mr. Chere
who had a masters degree in counseling, could not have

understood that the suggestion T had made in my letter

“would not have upset lMrs. Cabalac. My enemies at the

University regarded my sardonic alfusioh-as a new key.

weapon against me. Was there vengeance in my allusion?

Was_ I secretly hoping Mrs. Gabalac would see iti %'m
really not sure.In retrospect.it was an unwise letterd)
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Doutt: (pontifically) "Then you intended to upset Rer! ™

o

When Dr. Doutt asked that question of me, I felt
more than ever that I was not in a professional hearing
where colleagues were making an impartial inquiry or in
a court of law where fair-minded persons are attempting
to examine the evidence. Instead I felt that most of the
people on the Hearing Committee were members of a Kangaroc
Court or a Star Chamber, and their only real interest was
establishing my guilt so that they could feel comfortable
about recommending my dismissal and / or providing allegeﬁ
evidence for the charges against me. So I then answered
Dr. Doutt with some anger in my voice.

Frumkin: "No! It was not my intention to bring that to
her attention." ((In my letter I made it quite clear that
my letter was to be held in strictest confidence, that
my letter was inquiry , an attempt to find out who might
be involved in the continued thefts of my belongings.))

Doutt: "What was your intention?"

Frumkin: "My intention was to find out what happened to
those boxes of books and materials.”

Frank: "In what way is your finding those books related
to your final sentence? 'I think her alleged extramarital
lover is also involved and might even have persuaded her:'
In what way is that a request for information? T don't
understand it?o You asked if Mr. Chereck is a friend of
Mrs. Gabalac. Are you a friend of Mrs. Gabalac?"

Frumkin: "Apparently not. Let me make a short statement
about this letter.®

Schwitter: "This is not an official letter. I'd like to
know why you were thinking about extramarital lovers? Why
is this within the scope of your department? What is the
rationale for thiso"

Frumkin: "I don't understand what you're asking.”

Schwitter: "I can't explain your interest in the extra-
marital life of a student. For what official basis was it7
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Frumkin: "I tried to explain that in this letter. T felt
that there were two persons working together in removing
the boxes. I believed it was a man and woman." 1/

Hartman: "Mr. Frumkin, did you have evidence that there
was an extramarital lover, and,if so,why did you chose to
use this is in a letter?"

Frumkin: "That answer will be included in my statement whicl
I'm about to make."

Doutt: "May I ask one further question? You said in your
Tetter that last fall Nancy Gabalac wrote a vicious letter
to my department chairman, Dr. Saltzman. Does that state-
ment speak to your motive?"

Frumkin:"What do you mean by motive?"

Doutt: "We're trying to find out why you wrote this letter
and singled out Mrs. Gabalac!"

Frumkin: "The reason why I singled out Mrs. Gabalac was
because she had been using the room before and after I
noticed things missing from that room where those things
were stored. I was trying to check out the exact times she
used that room by getting official records from the
registrar."

Schwitter: "Why do you call the letter Mrs. Gabalac wrote
as vicious?"

Frumkin:" T feel that the letter is a vicious letter---¢

Doutt: (#udely interrupting again) "I'm looking for a
pattern of conduct and apparently a pattern does emerge.
Apparently it emerges there. It emerges here. And there's
a pejorative evaluatlon emerging,"

Hartman:"Mr. Frumkin---"

Frumkin: (nof allowing Dr. Hartman to say another word) "Ex-
cuse me. I'd like to talk to my lawyer for a moment."

Bayer: "Please give him a minute to talk to me."

- While I was talking with my lawyer, Dr. Hartman, agair
ébllVlous of my rights, continues the hearing by addressing
Mr. Chereck,

Hartman: "Mr. Chereck, did you---"

Bayer: "Can we have a few minutes while I consult with Dr.
Frumkin? Take it easy."
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Frank: (after about two minutes of consultation between
my attorney and me)"Dr. Frumkin, do you have a statement?
Oh, does anyone have any further questions for Mr. Chereck’

After a few questions were asked of Mr. Chereck, he
was‘excused and I was finally permitted to make my state-
mént.

Frumkin:"In relation to this whole business with the boxes,
I made out a police report on March 5,1975,about the 44
boxes I had been storing in Room 312 of the REducation
Building since August,1973 without incident up until that
report. The Campus Police were, on the whole, very uncooper
ative.When I found 23 boxes missing and couldn't find any
trace of them I was very upset. I had been frustrated at
the department level, the college level, and the graduate
school level relative to my attempts to find out who uses
that room and what times and dates, who has keys to the
building and the room,and when I went over to Chereck's
office to get some information about Nancy Gabalac's sched-
ule because I had heard she used the room fairly often at
what I considered critical times, T was hoping that I would
begin to get some answers to my questions.™”

Feer: "Is this material still losto®

Frumkin: "Yes. There's been no trace of it. This material
included years of research work as well asg other important
personal things. In my second letter to Mr. Chereck I with-
drew the statements in the first letter. The first letter
was written only because Vr. Chereck demanded a letter be-
fore I could get to see lrs. Gabalac's schedule. I tried

to keep the letter in confidence because I didn't want to
*harass® lMrs. Cabalac. I didn't want to upset her if my
hunch was wrong. 1 was Just trying to find out who was
rifling my stuff in Room 312. I did err in suggesting that
she had an extramarital lover., I withdrew that suggestion.
This kind of stuff occurred afte®March 12th dismissal
document. I don't excuse it., I jugt want to put the whole
thing in context, in some perspective. I was so upset by
what was regularly happening to my things that I was ready
to believe anything about anybody. You must realize that
I've been up against the wall for years. This past year was
particularly trying. I do feel that the letter Mrs. Gabalac
wrote to Dr. Saltzman was a vicious kind of letter. In the
light of all that had been happening to me, I was very supe
sensitive about the whole thing."

Frank: "I would like you to explain how the letter of
October 12th was vicious. And I'd like you to explain why
you say the police were uncooperative when in your June
Lth letter you say the police were investigating your
problem. Have you lodged a complaint with the police depart
ment?"

we
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Bayer: "Don't answer that last question. You can answer
the first one.®

Frumkin: "Relatively speaking, yes, the police have been
uncooperative. For three months they didn't find anything
even though my bomes were being regulerly rifled at
times which only authorized persons with keys could have
been sround the building. Yet, after almost four months,
there has hteen no trace of the boxes, no clues, no sus-
pects."

Sites: "I should have asked Mr. Chereck, I'm sorry he's
not here now....>X wonder why he asked Dr. Frumkin to
write a letter requesting schedule information vet he
sald he never gave faculty student schedules. I think it
very strange. Why couldn't he Just say his office does
not give schedules?" 1/

Schwitter: "Mr. Chereck said that administrators can get
the scheduleg without a letter of request.”

Hartman: "I think Mr. Chereck said that he judged each
faculty request on its educational merits and not that
he refused all requests."”

Frank: "0.K. Let's take a five minute break and then NMrs.
Nancy Gabalac will be the next witness."

!
After the break, Mrs. Nancy Gabalac entered the
hearing room with her attorney. Nancy was a slightly
overwelght married woman of about the age of 35. She
was about 5 feet, 3 inches tall. She had an attractive
but unhappy face. Her halr was relatively short and rathe
gray for so young a woman. There was a pasty pinkish ting
to her face. Her dress was relatively conservative., Her
most distinctive characteristic was her pessimistic out-
look on life. Now and then a certain snobbishness appeare
in her talk, a kind of Adlerian sense of superiority base
on feelings of inferiority and rejection. If she had been
a bird, she would probably have belonged to the shrike
family. At the time of the hearing she was completing her
first year as a masters candidate in rehabilitation
counseling, and also working with Project Dove, a2 special
program for middle-aged women returning to college. She

1/ My dear friend Helen Samberg, an insightful person on
human nature and society, has a rather simple answer to
Dr. Sites' question. She feels that the letter was re-

guested by NMr., Chereck To woo me I1nto providing more

Written evidential material which his co-conspirators

Gt

might use against me. She feels, from examining Mr.
Chereck's testimony, that he joined the conspiracy
against me before I requested information on Gabalac.

e 1o,

'S
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was also & co-teacher of a couple of group counseling
courses for the CPSE depariment. She was gquick to let it
be known that she was married to the Summit County
Progecutor, namely, one Stephan Gabalac, and she knew
something more than the average person about the law,
She struck me as being a fairly bright person person but
a very unhappy woman who displaced a lot of her hostile
feelings on the nearest, most vulnerable scapegoat. MNancy

cabalac was one of the tensest persons I had ever met. One
unfriendly student descri¥%ed her as the woman with the

*clenched hairt

Frank: "Will the next witness introduce herself and her
guest?"

Gabalac: "My name is Nancy Cabalac. I'm a gtudent in the
masters program in rehab counseling. My attorney is Beverl
Rhodes. I wish to state at the beginning that I do have

to leave at noon. I'd also would like to say that there's
been further harassment since the information I believe
you have."

schwitter: "On page 2 of your letter, please note the
paragraph which reads that Dr. Frumkin characterizes
himself as a misunderstood rebel, a controversial figure.
Do you recall in what way did Dr. Frumkin characterize
himself as a controversial figure?"

cabalac:"I cannot remember exact words. I will say that
anything that was in that letter did happen. He just
simply said that because of the stance that he has made
at this university and others that he has been harassed
and=-m=--"

schwitter: (interrupting Mrs. Gabalac) "Did he give the
impression that he is controversial because of his
philosophy or because of what?"

Gabalac: "Because of his activities and---"

sehwitter: (interrupting her again) "Because of what
actlvities?"

cabalac: "In behalf of the underprivileged or---"

schwittér: (interrupting again)“And in what way was he
a rebel?"

cabalac:"Because he championed such groups that were
unpopular.”

sehwitter: "In what way was this within the scope of
rehabilitation counseling?"




Gabalac: "I didn't think it was."

Schwitter: "I'd like to know of your interpretation

of the instructor's suggestifn not to use serosol Sprays,
not to overeat, and not to smoke....What do you think
about thig?"

Gabalac: "I felt it was irrelevant at best."

Schwitter: "Was this only your impression or did you

T e e—. ] a 0 * .
discuss this with other students and find they had similax
impressions?”

Gabalac: "My impression was that I was not alone. I didn't
go out of my way to discuss or criticize Dr. Frumkin with
other students.®

Schwitter: "0.K. Thank you."

Doutt: "In a course in rehabilitation counseling do you
think it within the purview for the instructor to attempt
to rehabilitate students if he sees the need to do so or
to teach students techniques about rehabilitation counsel-
ing? Which do you think is the legitimate role of the
instructore™

then
Gabalac: "At my point/in my career in rehabilitation
counseling T was walking into a course on the philosophy
and principles of rehabilitation counseling for the first
time. I didn't know what the correct approach was but it
seemed to me an invasion of privacy and that it had nothin
much to do with counseling,"

Doutt: "You didn't perceive his efforts as an attempt to

help you?"
Gabalac: “"Noin
Doutt: "I see."

Hartman: "I wonder if you could elaborate a ¥it on the

Fal oinan - . -
invasion of privacy idea? I don't know how you were inter-
preting an invasion of privacy."

Gabalac: "There was a one or possibly two-page thing we
were supposed to fill out that had requested a recent
photo, favorite coladrs, hobbies, imbrests, a kind of
complete description of one's preferences which I thought
had no relevance to the course and was nobody's business
but my own,"

Beer: "Did you fill out the form or did you refuse to?"

ome point I got so disen= o
chanted that I never did fill it out."

Gabalac: "I started to and at s
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Hartman: "I'm still a little corfused. A photosrar!
don't understand..."”

fabalac: "I did turn that into Tr. Saltzman with m
Tt¥s ffnocuoug information on one hand but, then, on tn-
other hand, it ls totally irrelevant. I would like to mo
on. I do realize why you're asking the guestions atout +
letter but I understand T was here to talk about tre

harassment which followed my letfer.™ (empnasis added)

Schwitter: "We need information.™
Gabalac:"Yea."

Schwitter: "What was Dr. Frumkin's rationale to ask ypou
a photographe"

s

that he needed the photo to help remember students
had to write letters of recommendation for then a‘*e
graduated "

i

Gabalasc: "Well, he said later on in Dr. Saltzman's LP i

Schwitter: "Were there males as well as females in the
clags?"

[op]
m

Gabalac: "Oh, yes."
cchwitter: "MNore girls than boye?"

~ L1
L. .

Gabalac: "I have no id
Schwitfer: ¥ 0.K."

Reer: "A couple of guestions about the letter. You hard
some registration problems. The two courses you had sizn-
up for were listed as being taught by Palmerton and T
Then, subsequently, you found that both courses were glve:
by Frumkin.® :

Gabalac:"That's right.”
Beer:;"The department made a change.”

Gabalac: "Yes. That's why this letter was to the derartree

chairman."
Beer: "You had to take the philosophy and printiples cour

Gabalac:"That's right. This course was required and given
only once a year. If you read the letter you'll see that
I said T signed up for the course in good faith and 1 wa:
unfairly treated. It's a complaint to the department.”

P’

Beer: "Frior to going to class, did you have any feelingr
about Dr. Frumkln?"
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Gabalac: "I didn't know anything about him before T walked
into the class. I was looking forward to Sakata teachling the
class." (emphasis added)

Sites: "Don't you find it helpful for an instructor to state
his philosophy at the beginning of a course so that you'll
know his biases?"

Gabalac: "Yes, if it were stated in that way. It might have
been his intent. I didn't hear anything relevant to counseling,

Beer:"Did you make a complaint to Dr. Frumkin about his no
Tecture format, about his questionnaire, before you made the
formal complaint to the department chairmane®

Gabalac: "No, I did not."
Beer: "You did not go to him first? Lo you normally, as a

student, immediately go to the chairman or would you go to
the instructore" ’

Gabalac: "I have never made a complaint in my entire life

before and I regret very much making this one because mv

life has been quite impossible since October." (emphasfg added)

I do not understand this statement by Mrs. Gabalac at

all. From late October,1974 until May,1975, I had no contact

with Mrs. Gabalac whatsoever. This suggests to me that some
person and/or pérsons, however, connected with me, did have
contact with her and successfully exacerbated the alienation
between us which existed back in October,1974. Furthermore,
since the alleged harassment of Mrs. Gabalac was considered
by my enemies as one of the critical charges against me, and
this charge was included in the GREEN MONSTER, . Mrs.
Gabalac must have been consulted and involved in making part
of the GREEN MONSTER and asked to be available to testify
against me. Her strong suggestion that I had a lot to do
with her life being "quite impossible" from October,l1974 to
May, 1975 1is not explainable in any other reasonable terms.
Wittingly or unwittingly, Mrs. Gabalac had joined the con-
spiracy intent on my dismissal. If she felt harassed by that

involvement I was never directly involved with producing it.
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Beer:"Did you assume that the normal procedure if you had
complaint against the instructor is to go to the chairman first
and not the instructor? Was that your understanding?”

Gabalac: "I had no igea what the procedure was. T felt it was
the fault of the department so that's where T went,"

Beer: "So Dr. Frumkin did not know you were unhappy until he
learned of it through his department chairman having received
your lettere"

Gabalac: "Yes. That's correct."

Hartman: "Do you beligve you've been harassed?®

Gabalac: "Yes, and I would like to talk about that now."
Hartman: "Would you like to explore thato®

Gabalac: "Yes."

Hartman: "Why do you feel you have been harassed?"

Gabalac: " Q0.K., that's really why I'm here. When T did turn in
that letter T felt that It was a complaint of a student and that
it was justified. I still feel that way about it. T expected that
Dr. Frumkin wouldn't be happy. When he started calling me and when
he did call my boss, Kay Schotzinger, I believe you have copies

of the letter she wrote, and he started asking questions about me
I got very concerned. Finally I called Dr. Frumkin and asked 'Why
are you calling me?' At this point he wanted to meet with me. T
said I would not meet with him alone, that I would meet him with

a third person there. That's why he set up the meeting with Dr.
Seltzman and Dixlie Benshoff, a graduate student. At that point

I agreed to speak with him because he s2id he had questions to

ask me. I had nothing else to say. I had said what T wanted to

say and I felt my grievance was against the department. I didn't
perceive my criticism as any more than one student criticizing an
instructor. At This point I went to Dr. Saltzman's office for one
hour and heard Dr. Frumkin criticize me as a person. You have the
summary of that meeting with Dr. Saltzman. I've reread that summary
and I agree with it.

After the meeting, at this point, I had sincerely hoped that my
involvement in this matter was over. I had made my objections to
the department. It was a faint hope because at the end of the Winte
Quarter(late March,1975) I had some feedback from some people who
were in Dr. Frumkin's classes that he was discussing both me and my
boss, Kay Schotzinger, in his classes. He was sayimng *I don't know
what's the matter with Nancy' and then catching himself because he
said my name and said he shouldn't be doing that. Of course, this
is hearsay, and, unfortunately, I couldn't get any of my friends

to sign anything saying he did that because his behavior frightened
them and they would not take the same risk that I did. Thev didn't
want to be harassed In s similar manner, 1t did happen and made me
continue to feel uneasy.

On May 1lst came the letter requesting my schedule from VriChereck.
That letter, Gentlemen and WMiss Hartman, that letter was too much.
I had made a complaint which as a student way my right. And as a



direct result of that I was characterized in that as someone who
eooewell,. I was maligned. I was terribly hurt in a totally libelous
and unfair way. There was nothing I could do about it. The Universi
could offer me no protection. Then, at this point, I thought, what
was he going to do next ? How else can he attempt to get even with
me? aecau:e, to me, that is what that letter is about. Then, the
last thing I have to say about my harassment was that, at the be-
glnnlng of last week, I got a letter from Dr. Frumkin which I will
give to you, which to me seems an out and out attempt to influence
my testimony in this hearing today. It says that he will try to be
as gentle with me as he can in this hearlng and offers me his
friendship. And as far as I'm concerned I've never requested to
either be his enemy, part of a sinister plot against him, or his
friend. I wish to be a student who made a complaint and have the
matter dropped. I'm at this point extremely concerned if he can go
to the lengths he did with Vr., Chereck, what can I possibly do to
prevent any further invasion of my rights and my privacy.l appeal
to you for some kind of relief and protection." (emphasis added)

Trank: "The chair has received these three douwuments. Shall T
identify them for you?"

Doutt: "Yes, please do."

Frank: "It's a letter dated 6/2/75 and reprints of two articles
by Dr. Frumkin."

Hartman: "Would you state for the record how you heard about the
letter to Mr. Chereck?"

Gabalac: "Yezs, I came into my office and was told that Dr. Frumkin
was trylnv to get my Winter and Spring schedule. I went down to the
registrar's office and Mr. Chereck said indeed that was true. He
let me see the letter but he would not give me a copy."”

Hartman:"Who told you that Mr. Frumkin was trying to get your
schedule?”

gabalac:"One of the co-workers in my office.”

Frank: "I think we should reserve the remainder of the time for
Dr. Frumkin. They're leaving at 12 o'clock."

Paver: "Please let me consult with Dr. Frumkin first."
before Bayer had finished consulting with me
COﬂsultatlon time was permitted and after a few minutes,/
urged us
Professor Frank /:-- to continue the hearings.

Frank:"If the hearing will continue, we have 14 minutes. Dr. Frumki
your questions."

Bayer( somewhat annoyed Y"Just another minute."
Doutt: "You now have 13 minutesi"

Baxer~" We know the time limitations. You don't know how annoying
that is. Please don't harass usi®
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Some people spontaneously laughed at this comment made by
Mr. Bayer. Some thought there was little to laugh at. I, of
course, enjoyed Mr. Bayer pubting +the self-righteous Dr. Doutt

in his place. About a minute later I began my questioning of Nrs,

Frumkin: "Did you know anything about me before vou entered my
classs”

Tabalac: “"No."

Frumkin: "Nothing whatever? lNever heard of me? Or knew I was in
the departmente®

Gabalac: "I knew you were in the department. Yes."

Frumkin: "You knew nothing about me except that I was in the
department? When did you start your work at KSU?"

Gabalac: "I came from my home as a housewife and started XKSU in
June of last year. I learned to be a college student again after
being away from college for 14 years."

Frumkin: "Were you accepted right into the rehabilitation counselir
programn?”

Gabalac:"Yes I was."
Frumkin: "Who was your adviser?"

Gabalac: "Dr. Palmerton. These questions are irrelevant as far as
I'm concerned."

Frumkin: "They're quite relevant, as you'll see. Did you bring a
copy of your graduate transcript or courses you're presently en-
rolled in?"

Gabalac:"Dr. Frumkin you attempted to get my transcript before and
you're not going to get it now. I will not give you a copy of my
y ‘ go1ng g give y by Y
transcript. That's harassment on the face of it. Why should T have
to show you that information?t® :

Frumkin: "Because it's relevant."

Frank: "That's a personal request and it has been denied."

Doutt: "Can you prove it's relevanto®

Prumkin: "Yes I can. Have you withdrawn from any courses besides
mine?"

Gabalac:"That's an irrelevant question but I withdrew from Dr.gakat
class. I was carr@ging an overload and reduced my schedule,"

Frumkin:"And you haven't withdrawn from any other courses?"
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Gabalac: "Not to my knowledge. I do not have a pattern of
withdrawal, Dr. Frumkin. I have a pattern of a four-point
average here and always carry an overload."

Frumkin: "The reason I asked for your transcript was because
T had heard you had withdrawn from many courses."

Frank: "Who did you hear it from , Dr. Frumkin2%”

Frumkin: "Prom other students who have been in classes with her
and know her.,"

Frank: "Can yvou give them by name?"

Frumkin: "Paul Vidensek, for one." ({ It was strange to me

that Professor Frank asked the names of students I had spoken
to but he never asked the names of other students referred to
anonymously by all the witnesses who testified against me. ))

Gabalac: "I told Mr. Chereck he could give you information about
my withdrawals."

Frumkin: "I asked the Hearing Committee to request that informat-
A ansammay - Saneny wr
ion from Mrs. Gabalac."

Gabalac: (angrily and quickly)"I've given you the information
vou wanted gratus. I withdrew from two of your courses and one
of Sakata's and that is it. I don't have a pattern of withdrawal.
T have a pattern of taking overloads and geitting a four-point
average! I consider that further harassment as far as my
reputation on this campus.”

as
Frumkin: "Do you consider the letter you wrote/any kind of
harassment?”

Gabalac: "No! That was an obvious and straightforward complaint

and since T wrote that letter I've been harassed as a student."
(emphasis added)

Frumkin: "By me?"

Gabalac: "Yesi®
Frumkin: "In the fall of 1974%¢

Gabalac: "Yes. And you admitted you did in our meeting with
Glenn Saltzman."

Frumkin: "I did not admit I did.*"

Cabalac: "Then our point of view just differs.The letter says tha-
———
you admitted you harassed me,"

Frumkin: "No. I admitted that you might have interpreted our
- it
meeting as harassment.

Cabalacs "What sabout the phone call?®

Frumkin: "That phone call was made to find out what is going on



in your head,/what caused you to write that letter and that®s

all, T had nointention of asking your boss to fire you or anything
like That. I was trving to understand you. I never had anything
Tike this happen to me before in 17 years of college teaching.”

tabalac: "Yow I really understand why nobody has signed a letter
against you and I really worry about my safefy in being here today!
{emphasls added)

Trumkin: "Oh. Do vou all hear that? I'd like to follow that up. Yot
saild when T called you in October ,1974, that you were afraid of me
vou didn't know me befofe that." ’

cabalac: "I was afraid of you because you refuse to acknowledge
that you harassed me in our meeting with Saltzman.®

Frumkin: "This was before you ever knew me, Thy were you afraid

of me at that moment? wWhen I spoke to you on the phone? You didn't
know anything about me then except what you learned of me in those
few classes of mine you attended.”

Gabalac: "That's totally irrelevanti"

Frumkin: "That's very relevanti"

Gabalac: "I was protecting my rights as an individual to have
someone else there.”

Frumkin (talking to the Hearing Committee members):"Didn't she
say sne was afraid to talk to me at the time I asked to talk to
her? " ((This was before the Saltzman meeting ))

cabalac: "Well, I am afraid. I'm afraid that you could use things
against me. All my attempts to take care of myself have failed.You
seem to be able to harass me and continue to harass me no matter
what I do to protect myself. I continue to be afraid."(emphasls
added)

)

Frumkins "Afraid of what?"
cabalac: "The letter of May lst is sufficient.”
Frank: "Do you have further questions, Dr. Frumkin?"

Frumkin: "Yes. Before you wrote your letter did you and your
husband have dinner with Dr. 0lds?"

Frank: "In what way is that related to what we're doing? What is
it you're trhing to establish?"

Trumkin: "Prior to writing this letter---v
Prank: (interrupting me) "Are you suggesting a consplracy?"
Frumkin: "I'm not suggesting anything."

Schwitter(to Cabalac):"Did anyone suggest to you to write that
letter?”



in

. e T

tated

tThat letter and for no cother reasons whatsoever. Prior to
01d

Gabalac: "YMNo. I wrote that letter for the reasons s

writing the letter I did not have dinner with Dr.

L
L}

)]

Frumkin: "I guess Dr. 0lds was mistaken when the dinner took
i
place,

-

Gabalac: "I suggest that you call the President then."

Frumkin: "Are you taking an internship this quarter?®
Gabdlac: "Yes."

Frumkin: “How come you're not taking the advanced practicum along
with 1t?"

Rhodes: (Gabalac's attorney)"I would like to object as Nrs.
Gabalac's attorney. We're not here today to question Mrs. Gabalac!
performance or course of study at this University. We are here to
have an opportunity to answer questions, Dr. Frumkin."

Eager(speaking to me): "You h&mve about 30 seconds left." (He
whispered into my ear so nobody else could hear his loud whisper.
He advised me to make kind of apology to Mrs. Gabalac if I could.

Frank: "Dr/ Frumkin, are you ready? The witness has to leave."

Prumkin:"I'd Jjust like to make a statement. You (turning to Nancy
Gabalac) might not believe it but I do mean it. I'm really sorry
for what has happened betwemn us. I really mear that. To vou
telieve me7"

Cabalsc: "Dr., Frumkin, I will believe you when I don't hear any-
thing else from you and nothing else happens to me with regards
to you."

Frumkin: "My lawyer told me not to say this but I feel I should.

I feel, in this whole matter, that both of us --- you and I ---
have been misused by other members of the department. And in that
I feel a kinship with you because I have been harassed like vou
can't believe. e both have been. I'm sorry for that and T promise
that nothing more will happen.”

Frank: " All right, the chair notes that it's after 12 o'clock.
The hearing will be recessed until 2 T.M. You're excused lrs.
Gabalac,"

Bayer: "Two o'clock: Why then?"

Frank: "Because that's when the first witnesses have been schedul-
ed this afternoon."

I should mention that during that time in my life I was
used to running almost every day of the week, usually early in

the morning and/or during the early evening, before dark. That
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morning I ran two miles before the hearings but, after my exper-
ience with Chereck and Gabalac, I knew by the time noon came
around that rather than simply eat lunch right away I had to run

or have my emotions explode through my skin. I rushed home, changed
into running shorts, and ran four miles with unusual vigor.It was

a healthy thing for me to do, a positive venting of those feelings
I had to control all morning. After that run, a shower, and a light
bite to eat, I felt ready and eager to return to the hearings in
the afternoon. I felt oompletély refreshed, as if I were starting

a new day after a good night's sleep.

Frank:" It is now 2:09 P.M., the Frumkin hearings will now continue,
Is there a comment you'd like to make, Dr. Frumkin%"

Frumkin: "Last week I requested a licensed psychotherapist be
present at the hearings. In the light of the testimony this morning
I'd like to reemphasize the need for the fulfillment of that request
because, in terms of my clinical experience, in terms of working
with people with problems, not to bring out the clinical nature of
the Gabalac letter is quite unfair. That's all I have to say about
that.”

Bayer: "What about Palmerton? Will he be called back?"

Schwitter: “That's for us to decide.If we think it necessary, we'll
call him back."

Bayer: "But that's for Dr. Frumkin to decide, isn't ito"
Frumkin: "Don't I have anything to say about this issue?®
Schwitter: "It's our Job to decide.”

Rayer: "You cannot deny him the right to defend himself. That
cannot be curtailed.”

Doutt: "This is a professional hearing."

Payer: "The right to defend shouldn't be minimized.®
Frank: "Anything else, Dr. Frumkin®o"

Frumkin: "I'd like to say something about what Dr. Schwitter just
sald,. "

Payver: "Dr. Frumkin's cross-examination of Dr. Palmerton was inter-
rupted and must be continued."

I didn't like the way this issue was handled, the way it
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was cut off. Is a professional hearing a kangaroo court? What

kind of hearing is a professional hearing as compared to a legal

hééring ? This question was never satisfactorily answered. Prof.
Frank spoke impatiently as we prepared to talk with the next
%ifness for the day.

Frank: "We'll call the next witness. We have four witnesses this
alternoon and will have to stop at 4 P.M. because of an oral

examination which Dr. Hartman must go . The first witness if
Vincent LaQuidari.”

Mr.laQuidari, a 25 year old Italian-American, wiry in
build, about 5 feet, 9 inches tall, dark, long hair and well-trim-
med beard, a better than average graduate student in rehavilimtion
counseling who had overcome a serious bout with T.B. to devote his
life in the service of others walked into the hearing room. He was
an expert in the martisl arts and heavily involved in Eastern
philosophy and religion. The unpretentiousness of this handsome
young man was a welcome change from the behavior of the witnesses
examined in that morning.

TaQuidari: " My name is Vincent IaQuidari. I'm a student in the
rehabilitation counseling program,"

Schwitter: "In the fall of 1974 were you in the Philosophy and
Principles of Rehabilitation Counseling class?®

LaQuidari:"Yes."

Schwitter: "You attended the entire course?"

TaQuidari: "Yes I dicd."

Frumkin: “How mahy courses have you taken with me?"

IaQuidari: "In the fall, Philosophy and Principles. This quarter,
Sex and the Handicapped and Occupational Information, and the

Counseling Practicum. Last Quarter, Social Psychology of Disability
and Cemmunity Resources."

Frumkin: "About six courses in totale"

laQuidari: "That's right.”



Frumkin:"In any of those courses do you feel that I was unfair to any
students in terms of the way I treated them?®

Laguicdari: "To other students, no! To myself, no! I think you've
been very sympathetic."”

-

Frumkin: "Can you think of any instance where I have harassed or
—————y e "
intimidated any students?

LaQuidari: "Never! NNot in any classes I've been with you."
Frumkin: "How do you feel about my style of teaching %"

Laquidari: (turning to the Hearing Committee members)"I like the way

he brings in disabled people to speak with our students. That's very
helpful to us. It's very educational and enjoyable. Otherwise it could
be very boring. Our classes were socmetimes so interesting that we woul
often not leave at 9:30 P.M., but continue our class with Dr. Frumkin
until 10 PM or later. You don't find this kind of thing happening
often at KSU. Students are usually ready to leave when the class is
officially over. There seems to be more involvement in Dr. Frumkin's
classes.,"

Frumkin: "I'd like it known that Mr. Ia Quidari was present in the
class in which I allegedly made a statement about Dr. Coogan. I wonder
if any members of the Hearing Committee would like to question him
about that?"

Schwitter: "Did you ever hear Dr. Frumkin make any derogatory statemen
about any administrator?"

TlaQuidari: "I*m familiar with the situation. If it happened T didn't
hear i%."

Beer: "Where did this class take place?”

Frumkin: "At the Model Neighborhood Commission office in Akron, some
20 miles away from Kent."

Beer(to IaQuidari):" How many rehabilitation counseling professors hav¢
you taken courses with?"

IaQuidari: "Just Dr. Sakata and Dr. Frumkin."
Doutt: "Will you compare theilr teaching for us?"
TaQuidari:"wWhat do you mean?"

Doutt: "Was Dr. Sakata more or less effective than Dr. Frumkin as a
teacher?”

IeQuidari: "I have no complaints. I think they're both good."

Schwitter: "But is one professor greater than the other?" (( Iaughter
and snickers followed. IaQuidari was clearly on the spot.))

IaQuidari:"Not really. I think that's a very unfair question. I think
tThat maybe we should have a list of criteria that we can check off.
You're putting me on the spot unfairly.”

Schwitter: "This is our right. In what regard are they different?"
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TaQuidari:" I think what I like most about Dr. Frumkin is his
method of evaluating student performance. For example, last

fall in the Philosophy and Principles course he gave us a choice
of questions on both:the midterm and final examination. One
could have all multiple-choice, objective-type questions, all
essay questions, or half and half. Not many professors give us
choices like this. He gave us a chance to show our best.”

Sites: "You've been in the department all year?"
TaQuidari: "Yes, that's so."

Sites: "Have you been aware of the possibility of Dr. Frumkin's
mg—g
dismlsgal?

TaQuidari: "Yes, from the KENT STATER(the KSU student dally
newspaper ). Also from other students. He's mentioned it in class.

Sites: "Have other professors mentioned the possibility of Dr.
Frumkin's dismissal 2"

TaQuidari: "Yes, Dr. Sakata mentioned it. Can't remember specific

ally what he said."

Schwitter: "How long was the issue discussed? Five minutes? One

minute? How long?"

ILaQuidari: "Just a minute or two."

Doutt: "No prejudicial implications stated?"

TaQuidari: "Not as far as I recall.”

Trank: "You've taken six courses from Dr. Frumkin. Do you like
Fis style well enough so that you'd continue to sign up for his
courses?

IaQuidari: "Yes."

Frank: "Any further questions of this witness?"

Frumkin: "Are you able to tell the Committee what the consensus
of thne students might be concerning my teaching? Do you know
how other students feel about my teaching?"

Doutt: "We'd meed a tabulation on that, wouldn't we?" (( a very
biased kind of question. Other witnesses weren't asked to supply
~tabulations to support their answers. There was an unfair double
standard employed by Dr. Doutt.))

Schwitter: "How would we do it?"

Raver: "Plenty of witnesses talked about consensus already. Plent
Talked about what other people said."

Trumkin: "Of the students that you know, who are close friends
of yours, what is their opinion of my teaching 7"

I1aQuidari: "They're in favor of you. I haven't heard anything
negative,"
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Frank: "You were called today, unfortunately, on the basis that
Tr. Trumkin said that you did in fact know lNancy Gabalac."

Frumkin: "Vo, he was called because he was in the same class as
Tancy Cabalac and because he was also in the cgass in which I
made a remark about Dr. Coogan."

rayer: (speaking to Frof. Frank) "That remark of yours is gratuit-
Sus. It has no basis. You don't have to hurt the student's
feelings."

Frank: "Tt's no offense to anyone. I thought this witness was
called to illuminate the Nancy Gabalac affair.”

Prumkin: "There's a gquestion of my harassing Nancy Gabalac and
5thers in class. There's a question of my making remarks about
Dr. Coogan. Mr. LaQuidari was in both of those classes and can
illuminate us on these matters.”

Sites: "At what point in the year did you become aware of frictior
in the department and that charges were being brought against Dr.
Prumkin? That he might be dismissed?"

Taguidari: "After Christmas break. Around February."

-

Frank: "Any further gquestions? None. Thank you, MNr. TaqQuidari.
Tou're excused.The next witness will be Joyce Rabits."

Joyce Babits was a 5 feet, 3 inch tall young woman of about
23 years of age who had a face like a cherub. She too was a
graduate student in the rehabilitation counseling program at
KSU. She,like IaQuidari, had a great interest in people and
wanted to serve the handicapped. She was a traditional kind of
plain, good, qulet person with courage to spare when a crisis

occurred. Today, for her, was such a crisis.

Doutt: (before Joyce Babits entered the room) "What is the Model
Cities Program?”

Prumkin: "It is an OFEQ (0ffice of Economic Opportunity) program.

It provided the setting for the KSU counseling practicum.”

Frank: "Our second witness this afternoon has arrived. Please
state yvour name and sgtus.”

Babits: "My nam

e Pabits and I'm a graduate student in
counseling and dua :

e 1s Joyc
T'11 be graduating in August.”

Doutt: "Were you in a course where allegecly IT. Frumkin made
Threstening stetements sgainst a collesgueT”

Tabitg: "Yes I was."



noutt: "Do you remember what statements were mace?"

rabits:"T remember that Dr. Frumkin spoke with someone on the
phone and I'm not sure who that was. He got off the phone and
caid 'Fhrr® and that's all I remember. I don't remember him
making any other statements."”

Doutt: " You don't remember him making any statements?”

Babits: "Uhuh."

<ites: "Bob, do you care to tell us who was on the phone with you!
Frumkin: "Dr. Coogan."

vartman(to Pabits): "Since you haven't observed any harassment,
have you been aware of students discussing being harassed or
discussing harassment outside of class?"

Babitss "No."

Hartman: "Are you aware of Mr. Frumkin's situation?®

Dabits: "I know very vaguely what is going on but I', not aware
of the charges."

Hartman: "How did you become aware of his situation?”

Babits: "By talking with other students.”

Doutt: "Did he ever talk about it in class?"

Babits: "No, not in class. He mentioned it maybe before class or
=TTer class because someone one ask him about it. I myself asked
him how things were going and that's the only time. It would
never be a special topic of discussion in class."

Hartman: "What would he say when you asked him how things were
going?"

pabits: "He felt confident that things were going well."
schwitter: "Have you ever been in class with Vincent ILaQuidari?"®
Babits: "Yes, several."

Iites: "You've taken courses with Dr. Frumkin since 1970. At
-what point did you become aware that Dr. Frumkin might be dis-
migsed?"

Rabite: " In this past year...In the fall of 1974

sites: "How did you become aware of this specifically?”

Rabits:"I don't remember. I don't know."

sites:; “Has there been considerable talk among grad students
concerning Dr. Frumkin's situation?®
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Fabitss"Well, most students feel thet it's unfair. Although
we don't know all the charges, we have nothing to judge him by
but our own experience. We feel that he's a good professor
and we feel that he was being harassed.with a lot of the thing
that are going on." -

Sites: "Please elaborate on how you think he's being harassed?

Babits: "For example, in our practicum for someone to call him
— p
--- did you say hils name was Dr. Coogan?"

Sites: "Yes, that's right."

Babits: "For Dr. Coogan to call him during classtime....I feel
that If he is going to teach us effectively he's got to have
time to devote to us too. Most of the students feel he was bei
rut under a lot of pressure. For example, with that phone call
we all wondered what the hell's going on."

Frumkin: "I want to relate what's in that phone call,"

Beer: "Were you called away from your class?"

Frumkin: "No. There was a phone in the classroom where we meet
Frank: "Did you call Dr. Coogan or did he call you?"

Frumkin: "He called me."

Frank: "How was he aware that you were at that number?®

Frumkin: "I would like to tell you what happened in that phone
conversation and why I was so upset."

Frank: "Yes, I think that's fine."

Frumkin: "It was near the time when the students on the grant
were supposed to get their checks. Coogan called me up. He
wanted a detailed report on all the students who were getting
stipends. He wanted to know the criteria, spelled out in detai
Justifying those stipends, and he said that they are not going
to get their checks until he gets that report. It was only a
couple of days before the students were supposed to get their
checks. I said that I'1l1l get the report as soon as I can but
that it's unfair to hold up the students' checks because they
need them to pay their rent, buy food, etc. Then I hung up the
phone and naturally I was upset. I turned to Becky Gurlea, '
who happened to be a work-study girl for Dr. Coogan, and said
something like '"Your boss makes me so mad I'd like to kill him
Those were the circumstances surrounding the phone call."

Sites: { to Babits) "Have you heard any other faculty person
in the department say anything about Dr. Frumkin in or out of
clags?®

Babits: "No. The only thing that happened was when I had Dr.
Sakata for Medical Information-I in the Winter quarter and he
really gave me a hard time. I was trying to get in the counsel
ing practicum. T felt the whole department treated the student
unfairly. A specific,ffr example, wasg that T wanted +to take iy



practicum in the Zpring quarter but wasn't told by my adviser,
Dr. Sakata, that I'd have to sign up the quarter before, that
is, ahead of time.When I told Dr, Sakata that I didn't know
that, wasn't told that, and that that would mean not graduating
until March ,1976 instead of August,1975, he said 'That's tough
there's nothing I can do about it.' I was really very upset and
went to Dr. Frumkin and asked if he could take me in his pract-
icum., I knew there was a lot of bullshit going on this depart-
ment. Dr. Frumkin said that since he was in the NModel Cities
Program in Akron that he would have room for me. He got permiss-
ion forms for me so that I could sign up for his practicum. Dr.
Sakate wasg very upset upon learning of this. He said 'What are
you pressing for. You can't do it.' Tr. Frumkin took me in his
practicum anyhow."

Sites:"When you say there's lots of quotes 'bullshit' in the
department, what do you mean by that?”

Dabitsy "Well, I know that the other guys in Tr. Frumkin's
department don't like him."

Sitegt "How do you know thate®

Babits: "Just a feeling you get when you talk to them about

taking a course with Dr. Frumkin. They try to turn you off.

For that reason I wouldn't go back to Dr. Sakata. He was one
of the ones who put Dr. Frumkin down."

Schwitter: "You did not know until today what is the problen
within the department with Dr. Frumking®

Babits: "Specifically, no."

Schwitter: "Only hearsay, etc.? You are not aware of this
T ——— 1 . ° 3 .
friction and what is going on with Dr. Frumkin?"

d

=

abits: T don't know what it's all sbout.”

RBeer: "If one of the charges was around teaching would you
onsider this unfaire"

@)

Babits:"I'd say so. I'd say i1t was unfair. He's different than
most of the profs here. He doesn't stand in front of the class
and merely lecture. For example, since we're going to be working
with handicapped people he brins in CFs ( persons with cerebral
palsy), the blind, etc., and we have an opportunity to workout
good communication with such people. Dr. Frumkin really hasz all
the clags involved."®

Schwitter: "How do you know to compare him if Dr. Frumkin and
Dr. Sakata are the only professors in the department you have
had?"

Babits: " I also had Dr. Woldt and Dr. Litwack.®

Frank: "Do graduateestudents in the department have good rapport

wlith each other?"

td

abits: "Oh, definitely! Most of them get together after class.’



Sites: "Have you noticed any animosity against Dr. Frumkin?”
Babits: "No. Most students like Dr. Frumkin."

Sites: "Have you heard of any student complaining of being
harassed by Dr. Frumkin?"

Babits: "What do you mean by harassed?" ((There was much
laughter following that comment. The word harass wag much
discussed and abused during the hearings.))

Sites: "To annoy continually."

Babits: "Dr. Frumkin never harasses anyvone. He is the one
belng harassed." ‘

Doutt: "Did Dr. Frumkin show any out-of-date films?"

Frank:"That is not a charge. That would be asinine." ((If,
in this context, it is not a charge, then what is it? Why is
Dr. Doutt asking that question?))

Babits:"0ut of date? A 1945 film can be relevant and a 1970
film can be outdated. No. Qut of date means not applicable
to what we're doing now. We had no such films."

Sites: "Were you aware of the friction in the department?”

Rabits:"0Oh sure. Graduate students and other profs weremaking
comments all the time. The first day of the practicum we were
all waiting for Dr. Frumkin's arrival when Dr. Palmerton looke
in and said "What are you doing here?' We said ® ¥e're walting
for Dr. Frumkin.' Ir. Pelmerton said with his face turned dowr
"Oh.' He followed that with some remark I didn't fully hear
but got the tone of. The message of Dr. Palmerton was negative
as if he were sahing to us, 'What are you getting into?' *

Peer: "Was Dr. Palmerton's comment disparaging? Did he suggest
vou're wasting your time?"

Babits:"Yes, that's right.”

Frumkin: "What has been the consensus of students concerning
my teaching?"

Pabits:"You're a good teacher. We don't know what this is all
about. MNobody knows all the charges. I'm not on campus and
find it hard to know what's really going on."

Frank: "Have you been in classes where Dr. Frumkin has asked
students to call him by his first name?"

Frumkin:"Is that a charge too?"

Frank: "No. I like it, especially for graduate classes. Are
there any further questions? If not, Joyce you're excused.
Thank you for coming."

The next witness was Vincent DeVivo. Vincent was
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a clean-cut, nice looking young man of about 25 years of age,
medium build, a2bout 5 feet 8 inches t2ll, dark hair. He receivel
his masters degree in rehabllitation counseling the year before
and was now working as a work evaluator at the Hillside Hospital
in Warren, Ohio. He was a very mature young man dedicated to
the field of rehabilitation counseling, and, although, like
Joyce Babits, he was a quiet kind of person he was very stirred
up by the injustices about him, especially those relative to

my case. He was concerned enough to come feorward as a volunteer
witness in my behalf, knowing full well that he might jeopardisz
himself with other colleagues in my department in looking for
future Jjob recommendations.

DeVivo: "Iy name is Vincent DeVivo. I'm employed at the Hillsid
Hospital in Warren, Ohio as a vocational evaluator."

Beer: "Did you know this is being taped?"

DeVivo: "No, I didn't."

Sites: "Are you an alumnus now? When did you graduate?"
DeVivo:"Yes. I graduated in June of 1974."

Sites: "Before you graduated were you aware of any friction
BorES EE )
in the rehabilitation program?”

DeVivo: "Yes, I was. Exactly where that friction was I don't
know but one faculty member couldn't get along with another
member."

Sites: "Can you elaborate on that?"

DeVivo: "Do I have to mention the class?"

Sites: "It would be helpful if you did."

DeVivo: "One of the courses I was taking was Medical Informatio:
T with Dr. Sakata. Our class was questioned about how Dr. Frumk:
was teaching his Medical Information-IT class."

Sites: "Dr. Sakata wag asking how Dr. Frumkin was teaching his
class? What'sort of questions was he asking?”

DeVivo: "I don't remember specific guestions but---"
Siteg: "vWere they related to the clasg?”

DeVivo: "No, they were not.*



N
[
N

Trumkin: ¥rhat courseg have vou had with me?"

valvn; "Tour courses. Community Fesources, Tielc Services,
Counseling Practicum, and an Individual Investigaticna"

frumkin: "Have you any opinion as to my teaching ability
[ o < W
Th These courses?"

TeVivo: "I thought they wer
Thought the ”Qmmume »
course vou brought 1h ou*t

questlon them."

FD
O

Trumkin: "wWas there anvthing outside of class which we did
together which was helpful to you?"

NeVivo: "Qutaide of class wvou and 7 did some co-counseling
Tozether with a thv—broblﬂm family and we did that for
two gquarters. Th at experience was most helpful to me."”

Frumkin:"Do you recall any instance in class where I harassed
any student?®

<ra nE
Devivo:s "No,"

Frumkin: "Are you able to tell this Committee the consensus
of students about my Teaching?"

DeVivo:"T think thev're generally the =zame view as mine. You
were very helpful."

Frumkin : "Was I your faculty adviser?® ~
DeVivo:"Yes."

Frumkin:"wWas I helpful in getting you a Jjob?"
DeVivo: "Yes."

Sehwitter: "wWhat was the substance of what Dr. Sakata said
apbout Dr. Frumkin®?"

DeVivo: "I can't recall the specific words he said but I
recall the tone of those words and the tone was very negative

Frumkin® "Iast year when T was having difficulty for alleged
gruds il ; ving

financial reasons, at that time didn't you express your
opinion 2bhout it?"

DeViveo: "Yes, I wrote a letter to Tr. Olds. Welly, the way I
was HEarlng it, it was said that one professor had to leave
due to financial shortages. I wrote to Dr. 0lds and stated
that if a professor had to go it shouldn't be Dr. Frumkin.

T felt it should be one of the others.”

Frank: "Did you understand that Dr. Frumkin was on 'soft
money' and that this was his situation at the time?"

Rayer: "Objection! Dr. Frumkin was not on 'soft money.' Some



pecple said that but the faculty determined that there was no
such thing as a tenured faculty member whose future was dependent
on whether the money which paid his salary was 'hard' or 'soft."
Frank: "0.K. Dr. Frumkin was on grant money. Is that better?((
Prof. Frank seemed to have missed Tugene Bayer's point and that
point was that I had tenure and that a tenured faculty member's
future is not tied to the source of the money which pays his
salary.?)

DeVivo: "Yes, I heard that Dr. Frumkin was on 'soft money' or
grant money but I didn't understand what that means."

Hartman: "When did you hear about what led you to write to
Dr. 0Lds?"

DeVivo: "I heard things in January, a2 couple of months before
I wrote the letter.”

Hartman: "Where did you hear about it?"
DeVivo: "Through students.”
Hartman: "Did you hear it discussed by any professors?”

DeVivo: "Only one, Dr. Sakata, who said Dr. Frumkin was out of
the department.”

Schwitter: "Did Dr. Sakata repeat this several times?"
DeVivo: "No, but in other courses he also mentioned this."
Schwitter: "Were these like announcements?"
DeVivo: "I think the tone he used when he talked about Dr. Frumk
suggested that he didn't like him. He questioned us as to how
Dr. Frumkin supposedly taught his course. This was an indirect
criticism of Dr. Frumkin. In the four vears I've been at Kent,
Dr. Sakata was the only professor who ever did that.”
Frumkin:"Thank you very much."
Trank: "You're excused, Mr. DeVivo."

The next witness was Michael White, a ta2ll, handsome
. 24 year old young man who wore his hair long and sported a
beard but no moustache.This bright fellow had graduated from the
rehabilitation counseling program in August of 1974, He also
had masters degrees in philosophy and anthropology. He was a
political activist on campus and had a good reputation as an

orator. During the past year he had been an instructor at a

couple of KSU branch campuses. He was an honest kind of person



with plenty of chutzpah and vigor.wWith his po:
man-type dress, I often imagine Michael White to be someone like
one of those defiant American colonists who rebelled against the
tyranny of George III.

White:"I'm Michael White. I'm an instructor at the University."
Schwitter:"How many courses did you take with Dr. Frumkin?"
White:"Three."

Schwitter: "Did you take any with Dr. Salata 2"

White:"T had three with Dr. Szkata and took 18 hours with Dr.
Palmerton."”

Schwitter:"Are you using any of those courses you took in
rehabilitation counselang in your present work?"

White:"The knowledge T gained from the program has been most
helpful in my work."

Sites: "lWlere youaware of any friction in the departmpnt before
vou gradu uated?®

Yhite: "Yes."
Yiteg: "Can you describe the nature of that friction?"

White: "Yes. On several occasions, in particular, when speaking
with Dr. Palmerton and Dr. Sakata, there were often references
and gesturesg and even suggestions that people not take Tob
Frumkin's courses.”

~

3ites: "Indirect suggestion

l';)ﬂ
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White:"In fact they were willing to waive Dr. Frumkin's courses
e ————
wlthin the program."

Sites: "Are you tellihg me that these two people were willing to
waive courses of Dr. Frumkin's which were required?"

White: "In many respects, those who are in a position to do so
can waive certain requirements."

Sites: "What sorts of reasons would they give for that?"

White: " 'You don't really need it,' "You don't want to take it
from Bob Frumkin.' @

Frumkin: "I would like to make an important point in relation to
this. 1t's been brought cut that Dr. Palmerton waived at least

3 or 4 of my required courses. That is one of the reasons why I
wanted Nancy Gabalac's record. I had heard, from disgruntled
students, that many of Nancy's courses had been waived, especiall
those T gave, even though they were required for graduation and
national certification.”




gchwitter( to White): "Did Dr. Sakata or Dr. Palmerton ever
walve a course for you?"

White: "They suggested I walve several courses."

Schwitted: "Which courses?"

White(looking at his records): "Let me check....Yes I did."
Schwitter:"which courses specifically?"

White: "Specifically, Medical Information-II taught by Bob
Trumkin. When I came into the program I was told that both
Medical Information-I taught by Br. Sakata, and Medical
Information-IT taught by Bob Frumkin, were required."
Doutt: "Were those courses in the catalog?”

White: "Yes.”

Hartman: "In your case, what was the basis of that course
————————— y
being walved?"

White: "I was simply told that I needn't bother to take it. Th
T was told that the way Bob Frumkin is teaching it I would be
better off without the course. I was told there was no need fo
it and there was very little gain from it."

Frank: "Do you feel that it would have been beneficial if you
had been permitted to take Dr. Frumkin's course?"

White: "I'm not sure about that course but then there was
another course that I was told to have waived, namely,
Community Resources. Yet this was a very key course for
determining what resources exist in your community. I said I
prefer to take this course from Bob Frumkin."

Prank:"Did they say that Dr. Frumkin was a bad professor?"

White: "Not that word but something like ‘Frumkin's teaching
That course. You won't get much out it. "

Frank: "What other discussions? Just tell us briefly.”

White:"People passing in the hallways, particularly Keith
Palmerton and Bob Sakata. You eventually would end up in one
of their offices talking and the subject would get to courses
and on several occasions we talked about what people's reactio
to various courses were."

Frank: "Did you think that was professional of them?"
White:"Well, I never thought anything they did was professiona
Reer: "Did you ever lodge a complaint with the chairman of the
department? Orwouldn't that have been appropriate in your

position as a student?”

White:"Let's put it this way: I know of five people who would



1ike to come to the defense of Bob Frumkin but they can't
because they're still in this program. One treads very lightly
in that program. One does not offend certain people for fear
of what might happen. For instance I can give you several
specifics. I can tell you the problem I had with Sakata. For

a time T was involved ina Life Saving Faramedic program so I
talked to Rob Sakata who! suggested that rather than attend

his Medical Information-I class I could do the work outside

of dass and at the end of the quarter we would discuss my in-
volvement with the outside project as one might do in an
independent study. For that purpose I compiled a notebook of
various things I had done, various research, disease treatment:
etc., and went in to see him. We had talked several times and
ne said 'Why don't we meet one more time when I'm going to giw
the exam to the Med Info-I class.' I went to his class, while
he was giving the exam, but he didn't want to leave the class,
and, therefore, remained seated in front of the class. He
picked up my notebook, looking at some of my notes. We talked
about some of the points made and finally he put the notebook
down, nodded in an approving way, and began talking about the
possible grade. I just told him that it was a fine enough
project to receive an A, especially for a two-hour course. He
ceemed to be debating on whether or not to give me an A or B,
T was probably putting him in an scademic existential situatic
that ig, whether or not he should give me an A or BE. Then dur-
ing the Spring quarter he posted the grades for the Med Info-I
class by social security number. I recognized my number and
found that he had given me an 'Incomplete' grade, an I. He
wasn't at his office so I called him at home and asked why I
had been given an I for the course. He said he didn't want to
put me down but he thought what I had done was insufficilent.

T asked him what he meant by ‘'insufficient.' He said ' T
decided you hadn't done enough.' T told him 'Thanks.' He
answered: ' I don't like your attitude. As a matter of fact

if you keep talking like that I'll change your grade to F.'
Whereupon I said, '"Repeat that please,' Then he went on talk-
ing about his relationship with students, that all his 1life

ne has felt that students have run hog-wild over professors an
then, at that point, he hung up on me. I never went to see hir
sgain. This is Bob Sakata. It was 2 required course. After
about 6 weeks he finally gave me a D, the only D I ever recelv
ed in the entire program. We never spoke after that. I had a
five-hour research project with Keith Palmerton last spring.
He in particular is one of the most inaccessible persons in
the whole department. Cne can call, or if your standing at the
door of his office, he'll put you off. His secretary will
answer the phone and say you must arrange to gpeak with Keith
palmerton. Vet he will not meet with you with nothing to do."

schwitter: "I would like to ask what the relevancy of your
Tecounting all these experiences. Did you ever go to Dr.
9altzman to complain?® ’

White:"No."
gchwitter: "Why not?"
white: "Because with that department the wise thing ig to

cxpect nothing. After that incident with Dr. Sakata I decided
it was West to let things ride.”



Schwitter: "Was your case weak or were you afraid of something?
WYhydidn®t you go to the chairman?®

White: "One gets tired of running back and forth to arrange for
things. I did speak with Glenn 0lds about the matter. I had
dinner with Glenn at his home."

Schwitter: "Why did you go over the department head?"

white: "I happened to be having dinner at (ld's home and he
wanted to know what I thought of the program. So, in an informsl
discusegion, T told him what I thought of the profram.That was

not going over the department heacd.®

<

Trank: "Any further questions?"
White: "There's another instance I'd like to discuss.”

Frumkin: "What's the other ingtancet®
White: "It has to do with the incomplete Kelith Palmerton gave

me to keep me from graduating. Arnother instance has to do with
the matter of completing a Prospectus in order to graduate. Bob
Sakata, as my adviser, never told me about this reguirement.™

Doutt: "Mr. Chairman, this discussion is not relevant, and I,
therefore, suggest we prevent if from continuing all afternocon.’

White:;"These instances have direct bearing on Bob's case,"
Frumkin: "That's right! They relate to my role as an adviser."
Hartman{to White): "How do you know this about Mr. Frumkin?®
White: "Because he helped me to graduate ."

Frank: "Do you know the charges against Dr. Frumkin?"

White: "From reading the papers and---"

Schwitter(interrupting): "Dr. Frumkin, do you have any questions
to ask Vr. White?"

Frumkin: "Are you able to tell the Héaring Committee about
student consensus regarding my teaching?"

White: "I would say that on the whole it's a very favorable
attitude. You for one, more than anyone else in the department
rely on many outside sources, for example, films, field trips,
you bring in outside speakers, all very important in the whole
notion of rehabilitation counseling. You are the most accesgible
profesor in the department and you more than anyone else in the
department took the time to get to know who the students are,
their interests beyond the attempts of the others to gain in-
formation about us Jjust in order to manipulate us."

Frumkin:"Have any instructors in our department made any comment
about what I do in my clagseg?"

White: "Oh, definitely! Sometimes, Sakata, in his class on



the Philosophy and Principles of Rehabilitation Counseling,
would make subtle remarks sbout your Community Resources
clags,., T can't recall specifics but T remember the impression
T had and those new to the course would take these comments
seriously, not knowing vou or what was going on. Those of us
who had been in the program knew the people and knew exactly
what was going on."

Trank: "Would you say that what yvour attitude portrayed here
e ———— . . 3 L]
is what the majority of students in the program feel?"

White: "I can give vou a list right now of those who feel

e

this way."

Doutt:"Why do so many students stay in a program if there's
LR ) s¢
this much friction?"

White: "Recause: (1) we're interested in counseling generally;
and (2) we're particularly interested in rehabilitation
counseling. Many of us are willing to put up with this because
we want to become certified rehabilitation counselors and
work in rehabilitation. There's a great need for workers in
this field."

Frumkin: "In the courses vou've taken with me and what you
know outside of class, do you know of my harassing students?"

White: "I think there were a couple of times when students
were sharp with you and ambiguous. I saw you speak with them
during the class intermission Jjust to clarify things, to fincd
out where thev were coming from. You never harassed anyone

to my knowlecge."

frumkin: "T think you said something before about professors
—T T he he) .. b3 " 4
menioulating students. Would you elaborate on thisg"

White: "I'm not sure, of course, of all the detalls but the
mudslinging was very real."

Frumkin:"Did T engage in any of that?"
White: "No."

Frumkin:"You were a student in our program. You know me. How
do you feel about the fact that they're trying to dismiss me?'

White:"How do I feel or what do I think about it?"

Frumkin: "Roth. How do you feel about it and what do you
tThink about it?®

White: "Petty politics is a lot of it in the rehabilitation
counseling program. I think they're disturbed that someone
like yourself has done a lot for the program, brought in
grant money, helped the program grow, and still has = better
rapport with the students than most professors in the depart-
ment. T seerthem as trying to undercut the program and get ric
of you."



Frank: "My reference 1s to the grant monies. Vhat is your
knowlecdge of how they first came about?"

White:"Some were due solely to 3ob Frumkin,®
Schwitter:"Was that what you heard?"

White: "Yes, from others around the department.”
Doutt:"From Dr. Frumkin himself?"

White: "No."

Frank:"That's all the questions? No more questions? You're
excused lr. Thite. Thanks for coming."

White: "I'd like to say something additional and relevant."
Doutt:"No. Not unless they're related to Dr. Frumkin's case.'

White:"Very much related since it speaks to what kind of
professor and person he is and to the relisbility and profes-
sionalism of several people who've brought charges againszt
him, In the rehabilitation program you have to fill out what
is called a Prospectus, a kind of contract you arrange with
your adviser, a contract describing courses you'll take and
throughout the contract certain courses are weighed and chang
ed. OFf all the times T met with Bob Sakata, who after Keith
Palmerton reassigned me from himself to Bob Sakata, I was
never told about the Prospectus requirement for graduation.
In June of last year I went in with my forms for graduation
to the Craduate ZTducation O0ffice and they said this all well
and good but you need your Brospectus signed by your adviser.
I hadn't seen Bob Sakata what seemed like months after the
Incomplete grade incident. I went to see him about signing
it and found that he was in California for three weeks. The
Grad Office suggested that I quickly change advisers and get
the Prospectus signed if I want to graduate in August,1974,
I knew in this predicament there was only one professor T
could turn to. That was Rob Frumkin. Without any fuss or
bother, Bob, understanding how upset I was and everything,
signed my change of adviser form and helped me complete my
Prospectus, and he signed it so I was able to graduate.Tl
would not have graduated if it hadn't been for his assistance
In fact he's the only person in the department who offered 1«
write a letter of recommendation for me. I can understand
why Bob Sakata and Keith Palmerton would not. Bob Frumkin
was the only one who assisted me in finding a Job."

Frank: "Thank you for coming, Mike.,"
Trumkin;: "Thanks, Mike."

Frank: "The hearing is offically adjuourned. Let's see what
our next move is."

Smith( AAUF Observer):"I realize I'm here ag an observer but
T'd like to request a copy of the tapes at our expense, if
necessary, if it becomes necessary to appeal this case
nationally."



Frank: "I recognize vour request but I don't know whether I heve
the piera“ ﬁﬁvc, ”hen we are through with the bearirgs, Ir.
Trumki
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<ive will be & copy of the tapes.n®

Smith: "We would be much more able to work with a copy from the
original tapes rather than a copy made from a copyi"

- - ~ ™y 2 A ~ k] .
Frank: "That's up to President (0lcis.”

Peyer: "I would like to say for the record that we'd he very upset
1f, from what we have h ard from four members of the Committee,
the Jommlttee feels that it has heard all it needz to with refer-
ence to the uld caution you as vou're about to dis-
cugs your urn the hbaxlnﬂf that you provide at
lea=t one which we would avail ourselves of the
time. T w be Friday morning, maXbe a four hour
session wh shal some more witnes and when Dr.
Trumkin and ; ave reasonable time for ummaflon of the
evidence because, if wou are tempted to end this hearing now, it
would not be fair otherwise. I say thiz because T'm anticipating
what you mav be deciding."

rinate the hearings e like =2 , with
ewilz Cerroll, '0Off wzth his head!' The h ngs must
at least one more seoglion,”

about Thursday morning, June 12th, from zbout 8-11
that for everyvbody?"

i

"That's fine with us."({0ther Committee members agreed
day finally ended))

Tt wes elmost 4 P, but it
Yartman had to be at a doctoral oral examination and had to leave

Tt was a2 day full of contrastz. During the morning I felt the

Only Dr. Sites and Dr. RPeer seemed to show some evidence of some

objectivity and compassion and understanding on the izsues surrou

o]
openly about = lot of matters which had greazt relevance to my



Fe

hehavior,

-

ir real

a4

e




